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dr. J O S I P M A L 
zgodovinar, ravnatelj Narod
nega muzeja v Ljubljani, usta
novitelj Mestnega muzeja, 
avtor Zgodovine slovenskega 
naroda 

(22. december 1884 -
29. avgust 1978) 

Pretrž-Ljubhana-Dunaj-Ljubljana 

0 M A L U SO ZAPISALI: 
vasilÜ Melik: " S svojim delom, posebej pa še z 
Zgodovino se je dr. Josip Mal trajno zapisal v 
razvoj slovenske znanosti in še posebej slovenskega 
zgodovinopisja." 

Alenka Puhar: "Zanimiv, originalen in trmoglav 
zgodovinar." 

S tane Granda: "Zdi se, da Malov čas kot zgo
dovinarja šele prihaja. Ne samo zaradi v bistvu 
udobnih načel, ampak predvsem zaradi vzgleda, 
k> ga daje s svojim odnosom do dela s primarnim 
a rhivskim gradivom. " 

Ob promoviranju za doktorja 
znanosti ,..._„ 

Dr. Josip Mal 

ZGODOVINA 
SLOVENSKEGA 

^^Pg^flTijansk.mi arhitekti 
na Ejübjanskem gradu 

o njegovi obnovi 

2 ženo Julijano 
l n prvorojencem 
^ojmirom 



KULTURNI DOM MORAVČE 

KOLEDAR PRIREDITEV 

BOŽIČNO-NOVOLETNE PRIREDITVE V 
MESECU DECEMBRU 2004 

18.12. ob 19.uri v Kulturnem domu- gledališka 
predstava, abonma december, MED DVEMA 
OGNJEMA, komedija. Gostuje gledališče iz 
Ljutomera 

- 19.12. ob 19.30 Kulturni dom Moravče VESELO 
PO DOMAČE z radijem Veseljak 
23.12. ob 9.uri. Kulturni dom M o r a v č e . 
Gledališka predstava za OŠ Moravče 

- 26.12.ob 16.uri »BOŽIČNI KONCERT« v cerkvi 
sv. Andreja pri Moravčah 

- 26.12. ob 18.uri »NOVOLETNI KONCERT« na 
Vrhpolju 

- 29.12. ob 19.uri « NOVOLETNI KONCERT« v 
Kulturnem domu Moravče 

- 31.12.ob 21.uri »NOVOLETNI NOČNI POHOD Z 
BAKLAMI« v Pečah. odhod izpred gasilskega 
doma. 
21.01. Občni zbor PD Moravče 
29.01. 3.abonmajska predstava LUMPACIJ 
VAGABUND - KID Limbar 

2. gledališka predstava za abonma in izven 

še vedno vabimo k vpisu abonmaja 

MED DVEMA O G N J E M A - komedija 
Iz vsebine: Mary in Barbara sta v skrbeh. Mož. se ni vrnil 
iz službe. John je taksist in lahko bi se mu marsikaj zgodilo. 
Res je prišlo do težav v službi, nato pa še v bolnišnici, kjer 
so nenadoma imeli evidentirana dva Johna Smitha na dveh 
različnih naslovih, vendar z. enako poškodbo. Da je zmeš
njava še večja se za primer zanima tudi policija, kajti John 
je junak, kije rešil staro gospo pred napadalcem. 
To je komedija, ki se norčuje iz. zakonske nezvestobe, ampak 
samo na odru. Avtor se ne spreneveda; ampak nam prostoduš
no ponuja igro z.a bleščečo gledališko zabavo posuto z. ščepcem 
erotike, zmešnjav in smešnih likov. Gledališko delo Raya 
Cooneya je komedija polna zmešnjav, ki nikoli ne prestopijo 
mejo zmede. Vse ostaja življenjsko verjetno in možno. 

Božični koncert Komornega zbora Limbar 
Komorni zbor Limbar vabi na tradicionalni božični 
koncert, ki bo 26. decembra ob 16. uri v cerkvi svetega 
Andreja. Gostje koncerta: sestre Žagar - Trobec. 

Predstavitev izrabe lesne 
biomase kot enerqenta v 

Ogrevanje na biomaso 

P o h o d i v o r g a n i z a c i j i P D M o r a v č e : 
• 18.december - Zasavska gora, lahka pol, vodi Vida Vidergar 

Žučko(041 270 606) 
• 24.december - Velika planina - polnočnica, vodi Marjan 

Kocjančič (041 874 139) 

Leto je naokoli in prišel je december, v katerem vas, spoštova
ni člani in članice Društva izgnancev Domžale, povabimo na 

Občni zbor 
ter tradicionalno novoletno srečanje. 

Letos se dobimo 

v torek, 21. decembra 2004, ob 13. uri 
v GOSTIŠČU KOVAČ NA KOLIČEVEM. 

Pregledali bomo v letu 2004 opravljeno delo, se dogovori
li, kako čim prijetnejše preživeli novo leto 2005, nato pa v 
prijetnem druženju drug drugemu zaželeli veliko zdravja, 

sreče in prijetnih trenutkov skupaj v letu 2005. 

Ob tej priložnosti lahko poravnate članarino za leto 2005 
ter plačate naročnino na Vestnik 2005. 

Veselimo se našega srečanja ter vam v novem letu želimo 
vse dobro ter veliko prijetnih prazničnih dni. 

Lep pozdrav 

Vodstvo Krajevne organizacije Društva izgnancev Domžale 

///////////////////^^^ 

Novice iz 



Pozdravljeni spoštovani bralcil 
Pred oami je zadnja številka letošnjih Novic iz Moravske doline. 
V njej bo znova kar nekaj zanimivega branja, zato le urno na 
delo. 
Ob zaključku leta vam dekleta iz Uredniškega odbora želimo, da 
bi občutili toplino praznikov v krogu najdražjih in da bi vas v letu 
2005 obdajal krog odkritih prijateljev, za katere bi bili prepričani, 
da vas ne bodo pustili v najtežjih trenutkih osamljene ali vam celo 
obrnili hrbet prav takrat, ko jih boste najbolj potrebovali. Preživite 
leto v osebnem zadovoljstvu, zavesti, da delate dobro in zdravi. 

Zanimivo branje in srečno! 

BERNARDA MAL, odgovorna urednica 

Od ponedeljka, 20.12., do vključno četrtka, 23.12., 
bodo vsak dan predavanja Kmetijsko gozdarske 

zbornice s pričetkom ob 9.uri. 
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f i V B E L J M i l a n s . p . 

izdelava pohištva po meri 

Stegne 1, 1251 Moravče te!.: 01/723-14-76, gsm: 041/64 M46 

Branko Peterka s.p. 

BRIZGANJE PLASTIČNIH MAS, ROLETE, ŽALUZIJE, 
LAMELNE ZAVESE, PLISE 

Šlandrova 9a, I 25 I Moravče 
G s m : 0 4 1 / 7 5 3 - 6 1 7 

RUDARSKO PODJETJE KREMENOVIH PESKOV IN OPLEMENITENJE NEKOVIN d.d. 

Drtlja 51, Drtija, 1251 Moravče ^ 

4 
Vsem krajanom Celimo 
lepe pravnike ter srečno 

novo leto 2005 ^ 5 | < # 
^dravo in uspešno 

A . V T O Š O L A 

Slamnikarska 1a, 1230 Domžale 
pri stanovanjskem objektu KRIZANT (bivši Toko) oz. za kitaj

sko restavracijo v Domžalah 

Marko: 041/785-735, Barbara: 031/ 
209-501, Janez: 041/697-971, 

Milan 031/303-033 
T e č a j C P P 17. jan. ob 18. uri 

(še po s t a r e m programu) 

Varno vožnjo v letu 2005 

F R I Z E R S T V O 

Vlasta Stražar s.p. De lavni č a s 

Trg svobode 2, 1251 Moravče P O N - Č E T 7 1 3 

T O R , S R E . P E T 13-19 
GSM: 041/215-378 s o b 7-12 
Za vas smo pripravili zanimivo novost: manikura, 
gelirani nohti, izdelava umetnih nohtov in poslikava. 

Naslednja številka Novic iz Moravske doline bo 
predvidoma izšla 28. januarja. Vaše prispevke 
pričakujemo do 12. januarja. 
Oddate jih lahko na sedežu Občine Moravče 
osebno, pošljete po pošti ali elektronski pošti. 
Naslovi so navedeni spodaj. 

< > 
N o v i c e iz M o r a v s k e d o l i n e 
17. december 2004, Letnik V. Številka 10 
Novice iz Moravske doline je informativno glasilo Občine Moravče, 
ki je tudi izdajateljica. • Izhaja predvidoma enkrat mesečno in 
ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. • Sedež 
izdajatelja in naslov uredništva: Občina Moravče, Trg svobode 4, 
1251 Moravče, telefon 7231-229. • Izdajateljski svet Martin 
Rebolj (predsednik). Roman Cerar, Jože Klopčič, Roman 
Novak, Anton Pačnik, Stanislav Ravnikar, Renata Vidergar. 
Ivan Vidic. • Odgovorna urednica: Bernarda Mal, E-pošta 
moravske.novice@moravce.si. tel. 031 452 022.» Uredniški 
odbor: Branka Bizjan, Bojana Dorič, Darinka Grum, Jelka Lalič, 
Katarina Petere, Francka Toman, Ivica Zorko - Zupančič. • 
Medij Novice iz Moravske doline je vpisan v razvid medijev pri 
Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno številko 374 • Lekto
riranje: Bernarda Mal. • Oblikovanje in priprava za tisk: Andrej 
Lombar. • Tisk: Tiskarna Januš. • Naklada 1550 izvodov 

Vsi prispevki, ki jih pošiljate za objavo, morajo biti 
lastnoročno podpisani, imeti morajo datum in kraj pisan
ja, naslov prispevka, zapis avtorja besedila in fotografij. 
Ce pišete v imenu društva, politične stranke, skupine 
ljudi, opremite dopis z žigom in podpisom odgovorne 
osebe. Poleg prispevka, če imate le možnost, oddajte 
tudi zapis na disketi ali ga pošljite po E- pošti. Prispevki 
naj ne presegajo 1800 znakov vključno s presledki. 
V nasprotnem primeru bomo prisiljeni prispevek 
zavrniti ali krajšati. Rokopisov ne sprejemamo! 
Slikovnega in pisnega gradiva ne vračamo! 

Jvloravško 

mailto:moravske.novice@moravce.si


Spoštovane občanke 
in spoštovani občani 

V deželo počasi prihaja zima, temperatura zraka je padla, 
vendar ne dovolj, da hi ohladila nekatere pregrete glave, 
ki se dva meseca po županskih volitvah še vedno ne mo
rejo sprijazniti z izidom volitev. Po treh tednih uradnega 
županovanja mi postaja jasno, kje gori ogenj, kije zanetil 
požar v teh glavah. 

12. novembra sem prejel finančno poročilo Občine Moravče. 
Podatki kažejo, da so planirani odhodki večji od planiranih 
prihodkov z.a 51 milijonov tolarjev. Proračun za leto 2005 
pa je že obremenjen za 157 milijonov tolarjev. Zato bom 
moral za leto 2005 vpeljati nehvaležne varčevalne ukrepe. 
Vse nadaljnje investicije moramo ustaviti in se zadolžiti, da 
bi uravnovesili proračun. Obremenitev proračuna za na
slednje leto izhaja iz investicij in velikega števila dodatnih 
del pri izgradnji vrtca. Tudi pri čistilni napravi Krašce je že 
prekoračen začrtan okvir, ker v osnovni pogodbi niso bila 
zajeta vsa potrebna dela za priklop na čistilno napravo. Po
trebno je bilo asfaltiranje cestišča, da se vzpostavi stanje, 
kot je bilo spomladi pred pričetkom del. Iz. govoric, ki so se 
pravile: »Bomo videli, kaj bo lahko naredil?« je očitno, da 
so nekateri finančno stane poznali ž.e veliko pred mano. 

O vseh aktivnostih vas bom sproti in temeljito obveščal. 
Prav tako vas bom obvestil o revizijskem poročilu Račun
skega sodišča Republike Slovenije, ki bo v naslednjih dneh 
začelo s pregledi poslovanj občine v preteklih letih. Seveda 
sem finančno situacijo že predstavil tudi Občinskemu svetu 
Občine Moravče 

V županovanje sem se podal, ker kljub vsemu verjamem, da 
se marsikaj da izpeljati bolje. Za razliko od nekaterih sem 
prepričan, da ste občani pripravljeni veliko storiti za skupno 
dobro in boljši jutri. Potrudil se bom, da bomo z občinsko 
upravo, Občinskim svetom in z vašo pomočjo dosegli želene 
cilje. 

V tem času sem se srečal s predstavniki Komunalnega pod
jetja Ljubljana, ki so izvajalci del na čistilni napravi Krašce. 
Dogovorili smo se, kako peljati dela naprej, da bi čistilna 

naprava do pomladi leta 2005 služila svojemu namenu. Prav 
tako sem se srečal s predstavnikom Cestnega podjetja Ljub
ljana in upravo Termita, kjer smo se pogovarjali o možnostih 
nadaljnjega sodelovanja. Vodstvo rudarskega podjetja Termit 
me je tudi seznanilo z. njihovim razvojnim programom. 

Spoštovane občanke in občani, želim vas pozvati k sodelo
vanju. Pri reševanju vaših problemov in uveljavljanju vaših 
interesov se dnevno srečujete z nami. Želel bi dobiti vašo 
oceno o delu občinske uprave in posameznikov v njej. Če 
želite mi lahko v pisni obliki ali neposredno pri meni v 
pisarni posredujete vaše pripombe. 

Vsako prvo sredo dopoldne in vsako tretjo sredo popoldne 
pa se lahko oglasite osebno pri meni, v mojem uradu, če 
menite, da bomo lahko skupaj rešili vaše probleme. 

In nazadnje spoštovane občanke in spoštovani občani, verja
mem, da ob današnjem hitrem tempu življenja, ko si želimo 
čim bolje in čim hitreje opraviti delo, ne morete verjeti, kar 
nam kažeta koledar in praznično okrašena okolica. Po drugi 
strani pa komaj čakamo, da se homo ob prihajajočih božičnih 
in novoletnih praznikih malo oddahnili, mogoče preživeli 
nekaj dni bolj počasi, v krogu družin. 

Vsem vam želim osebne sreče in dobrega zdravja. Kot župan 
pa želim, da hi znali prisluhniti skupnim interesom, ki se 
včasih ne tičejo prav nas samih, a marsikomu zelo izboljšajo 
življenje. 

MARTIN REBOLJ, župan 

Opozorilo Ministrstva za okolje in prostor investitorjem oziroma lastnikom nedovoljenih gradenj, 
ki so v skladu z 11. členom t. i. črnograditeljskega zakona vložili zahtevo za odlog inšpekcijskega 
ukrepa prisilne izvršbe odstranitve njihovega objekta in vplačali predpisani depozit 

Investitorje oziroma lastnike objektov, ki so bili v preteklosti zgrajeni brez. predpisanih dovoljenj in se zato štejejo z.a nedovo
ljene (črne ) gradnje, opozarjamo, daje z določbami 201. člena Zakona o graditvi objektov ZGO-1 določeno, da po 1.1.2005 
ne glede na to, da so v skladu z. 11. členom Zakona o spremembah in dopolnitvah zakona o urejanju naselij in drugih posegov 
v prostor (Ur. list RS, št. 18/93 in 47/93, ZUN-CG) vložili zahtevo za odlog inšpekcijskega ukrepa prisilne izvršbe odstranitve 
njihovega objekta in vplačali predpisani depozit, ne bodo več varovani pred takšno prisilno odstranitvijo, razen če so pri 
krajevno pristojni enoti že vložili oziroma bodo do najpozneje do 31.12.2004 vložili zahtevo za njihovo legalizacijo. 
Zato vsem takšnim investitorjem priporočamo, da čimprej, najpozneje pa do 31.12.2004 pri krajevno pristojni upravni eno
ti (za občino Moravče je to Upravna enota Domžale, ki ima prostore v isti zgradbi kot občina Domžale) vložijo zahtevo za 
izdajo gradbenega dovoljenja. 

Občina Moravče 

Novice iz 



PET MINUT S SVETNIKOM 

Stanislav 
Ravnikar 
LDS, drugi mandat 

Poleg urejene zunanjosti lahko 
človek pokaže tudi svojo notranjo 
lepoto. 
Se kar strinjam. Najlepše je, če lahko 
za nekoga narediš kaj dobrega, še posebej, če so to starejši, 
osamljeni in onemogli ljudje. Ti so v naši družbi zapostavljeni 
in prav zato so deležni moje posebne pozornosti. Rad se ustavim 
ob takem človeku, mu stisnem roko in mu prisluhnem. V okviru 
aktivnosti na naši občini se tudi konkretno zavzemam za tovrstno 
populacijo. Zadovoljen sem, da sem moravškim starejšim obča
nom, ki se združujejo v medgeneracijskem društvu imenovanem 
Jesenski cvet, preskrbel denar za njihovo delovanje. 
Sem tudi velik zagovornik gradnje doma za starejše občane. 
Ni preprosto najti osamljene ljudi in tiste, ki te potrebujejo. 
Konkretno se srečujem z. njimi v naravi, ko si privoščim spre
hod po hribovitih predelih. Nemogoče jih je zgrešiti. Sicer pa 
sem kol predsednik Odbora za družino in socialne zadeve za 
moravško občino vselej na razpolago. Če me kdo potrebuje, 
ve, kje me dobi. 

Tudi malo mlajši imajo svoje stiske in tegobe. 
Kol predsednik Sindikata papirne industrije Pergam sem še 
posebno dobro seznanjen s stiskami tistih, ki ostanejo brez za
poslitve. Z državnimi predstavniki se pogajam za delovna mesta. 
Zadovoljen sem, da mi je uspelo za dve leti zadržati odpuščanje 
delavcev v Papirnici Krško. Žal mi je za naše delavke, ki so 
ostale praznih rok ob zaprtju obrata Rašice v Moravčah. Če bi 
takrat imeli narejen dom za ostarele, bi jih lahko preusmerili 
v oskrbovalno delo v domu. Res mi je žal, da se ni dalo zadeve 
bolje rešiti. 
Otroci, ki v življenju doživijo kaj pretresljivega v zvezi 
z ljudmi, imajo kot odrasli, verjetno bolj razvit socialen 
čut od drugih. 
Ne zdi se mi, da bi doživel kaj posebej vznemirljivega. Res je, 
da me je strašno bolel pogled na očetovo ranjeno roko, ki si jo 
je poškodoval kol 12-lelen deček. Prisiljenje bil delati v tovarni 
streliva in posledice so bile doživljenjske. 
Veliko pa sem se družil tudi z. drugimi starejšimi. Najlepše spo
mine imam na prijeten odnos z. Valentinom Urankarjem z Lim-
barske gore, kjer sem preživel prvi del svojega življenja. Veliko 
sva se pogovarjala, naučil pa meje tudi igranja harmonike. Bil 
je partizan. S svojim pripovedovanjem me je vzpodbudil, da sem 
poglobljeno proučeval polpreteklo zgodovino. Med svoje vrste 
so me leta 2003 povabili člani Zveze borcev in NOB. To, da sem 
njihov član, si štejem v veliko čast. 
še o mladih nisva rekla nič. 
Saj se tudi za njih trudim, da bi imeli svoj prostor, kjer bi se shajali. 
Čutim pa vendarle veliko razliko med današnjo mladino in tisto, 
ki sem ji sam pripadal. Imeli smo strašno močan domovinski čut, 
spoštovali smo predsednika države, Tita. Danes marsikdo niti ne ve, 
kilo je predsednik države. Jasno, da obstajajo tudi druge vrednote, 
vsekakor je zdravje ena najpomembnejših, skupaj s prijateljstvom 
Je to nekaj, kar ugaja vsakomur, ne glede na leta. S službo, ki jo 
mladi potrebujejo za svojo eksistenco, so postavljeni temelji za sa

mostojno življenje. Če bi se znebili še nedeljskega dela, bi bil zopet 
en kamenček več v izgradnji mozaika, imenovanega, družina. 
Moški se največkrat zavzemajo za področja komunale, 
za izgradnjo cest... 
Včasih se ni kaj zavzemati. Treba je dati denar, pljuniti v roke 
in začeti tlakovati svoj del cestišča. Tako smo naredili tisti, ki 
stanujemo v Zalogu. Sedaj imamo asfaltirano cesto. V oddaljenih 
predelih so ti stroški preveliki. Kot svetnik se vsekakor trudim, 
da bi imela tudi odročna naselja primerno komunalno urejenost, 
saj si to zaslužijo. Poskrbeti moramo za podeželsko populacijo. 
Treba jim je urediti pogoje, da ostanejo na deželi. 

V politiki velikokrat ni posluha za dobro ljudi na račun 
političnega opredeljevanja. Za kakšno ceno ste se pri
pravljeni prilagajati v korist občanov? 
Za vsako ceno, sicer ne bi že toliko let deloval na socialnem 
področju. 

DARINKA GRUM 

ZDRUŽENA LISTA 
socialnih demokratov 
Občinski odbor Moravče 

Iz s t r a n k e ZLSD 

Na novinarski konje renči, kije bila 19. novembra na sedežu 
stranke je predsednik ZLSD Borut Pahor komentiral aktual
na dogajanja. Poudaril je; »da bo ZLSD resna opozicijska 
stranka, ki bo znala vladi gledali pod prste, a obenem tudi 
sodelovati. Odločitev, da ZLSD ne bo podprla vlade, tako 
ne pomeni, da ne bo podprla tistih zakonov in odločitev, 
ki bodo za Slovenijo pomembni. Slovenija potrebuje nov 
zagon, močan odskok med najbolj razvite države, zato pa 
ni potrebna le energična politika vlade, ampak tudi sodelo
vanje opozicije.« 
V Moravčah pa je na nadomestnih županskih volitvah zmagal 
Martin Rebolj ZLSD, katerega so ljudje nagradili za njegovo 
delo v Občinskem svetu, ko se je zavzemal za občanom nujne 
in življenjsko pomembne projekte. Novega župana čaka trdo 
delo, posebno ker so mu zapustili osiromašen proračun. V 
stranki računamo, da bodo svetniki sprevideli pričakovanje 
občanov, da bodo s sodelovanjem skušali odpraviti najbolj 
pereče probleme v naši občini. 
Prihajajo praznični dnevi, priložnost, da se malo spočijemo 
in oddahnemo, preživimo nekoliko več časa v družinskem 
krogu. 
V Občinskem odboru ZLSD Moravče želimo vsem občan
kam in občanom, da bi prihajajoče božične in novoletne 
praznike preživeli prijetno, v vesli družbi. V prihajajočem 
letu 2005 pa želimo vsem veliko zdravja in osebne sreče. 

ŠTEFKA REBOLJ, naša članica 
praznuje v mesecu decembru 
visok jubilej. Člani Občinskega 
odbora ZLSD Moravče in člani 
Mladega foruma Moravče ji 
prisrčno čestitamo. Želimo ji, 
da bi jo kot doslej, še naprej 
spremljala njen zdrav duh in 
mladostna drža. 

občinski odbor ZLSD Moravče 



Spoštovani občani! 

Leto 2004, ki se počasi izteka, je 
bilo za vse nas neponovljivo, raz
burljivo ter polno presenečenj. 

S D S 
Vstopili smo v Nato in Evropsko unijo. Imeli smo volitve 
poslancev v Evropski parlament, kar je močno vplivalo tudi 
na dogajanja v naši občini, saj smo morali izbrati novega 
župana. Velike spremembe so se dogodile tudi na državni 
ravni, ko je Slovenska demokratska stranka zmagala na 
volitvah, tako da se nam v prihodnosti obetajo velike spre
membe na vseh področjih. 

Vodenje Občine je pred iztekom leta prevzel novo izvo
ljeni župan Martin Rebolj. Bilo je že kar nekaj zapletov 
s potrditvijo ugotovitvenega sklepa o izvolitvi za župana. 
Očitno je nekaterim odločitev volivk in volivcev »težko 
padla«. Novega župana čaka res težko delo, saj po prvih 
ugotovitvah kaže, da seje pridno zapravljalo denar, ki ga 
ni, in nezakonito prevzelo za več kot 150 milijonov SIT 
pogodbenih obveznosti. Občino Moravče bo v kratkem 
obiskalo Računsko sodišče, ki bo ugotovilo stanje, ki nam 
ga je zapustila bivša županja. Naš svetnik Roman Cerar je 
vseskozi opozarjal na nezakonitosti in sedaj se bo izkazalo, 
ali so bile njegove ugotovitve pravilne. 

Vsem občankam in občanom želimo, da prihajajoče 
praznike prijetno preživite v krogu družine in prijateljev, 
v novem letu pa veliko zdravja, zadovoljstva in kar si sami 
najbolj želite. 

Občinski odbor Slovenske demokratske stranke Moravče 

LIBERALNA DEMOKRACIJA SLOVENIJE 

Spoštovane 
občanke in občani 

Državljani Slovenije in 
občani občine Moravče 
smo 3. in 17.10.2004 opravili pomembno državljansko 
dolžnost, to je da smo na splošnih tajnih volitvah izra
zili svojo voljo, kdo nas bo zastopal v najpomembnejših 
oblastnih strukturah na državnem in občinskem nivoju. 
Volili smo poslance državnega zbora in nadomestnega 
župana naše občine. 
Zahvaljujemo se vsem občankam in občanom, ki so od
dali svoj glas za kandidatko LDS, gospo Vero Vojska, na 
državnozborskih volitvah. 
Posebno pa se zahvaljujem občankam in občanom z.a 
podporo skupnemu kandidatu koalicije LDS, ZLSD in 
DeSUS z.a župana, Martinu Rebolju. 
Novemu županu iskreno čestitam, pri tem pa pričakujem 
veliko uspešnega sodelovanja in dobrih rezultatov pri 
njegovem delu. 
V letu, kije pred nami, želim vsem občankam in obča
nom predvsem zdravja, osebne in družinske sreče, veliko 
osebnih in poslovnih uspehov, miru in razumevanja. 
Srečno v letu 2005. 

Stane Ravnikar, OOLDS Moravče 

Za nami so volitve v 
Državni zbor, pred nami 
novo leto 2005 

DeSUS 

V oktobru smo volili naše kandidate v državni zbor. Volitve so za 
nami, dosegli smo rezultate, kakršne smo z.asluž.ili z. našim delom 
v preteklosti. Volivci so si še posebej zapomnili ponesrečene 
nastope naših veljakov in so temu primerno volili. 
Naše vodstvo se je odločilo, da stopi v koalicijo z. vladajočimi 
strankami. Odločitev je tvegana, saj bodo rezultati znani šele 
čez. štiri leta, ko bodo volivci ocenjevali naše odločitve na novih 
volitvah. 
Sedanji sestav naših poslancev je kvaliteten, vprašanje je le, 
če bodo s svojim delom v državnem zboru naše zaupanje tudi 
upravičili. Vladajoče stranke so veliko obljubljale, a je kar nekaj 
obljub ostalo le v obliki besed. Naši poslanci od danih obljub ne 
smejo odstopiti, če hočejo, da jim bomo verjeli in jih še naprej 
volili. Mnogi poslanci s prihodom na oblast pozabijo na volivce. 
Poslanci DeSUS-a bodo v parlamentu zastopali interese vseh 
upokojencev, ne glede na to, koga so le-ti volili. 
Življenje zahteva od nas, da se moramo z.a svoje pravice boriti, 
ne glede na to, katera stranka je na oblasti. To je v skladu z. 
našim statutom trajna naloga naših poslancev. 
Na volitvah z.a novega župana občine Moravče smo podpirali 
izvolitev sedanjega novega župana. Za Vašo podporo se Vam 
zahvaljujemo, novi župan pa naj se potrudi, da nas ne bo ra
zočaral. 
Neizprosen čas, v katerega smo vsi vpeti, je odmeril staremu letu 
konec. Pričenja se novo leto, ki nam ga podarjajo sile vesolja. 
Dovolite, da Vam vsem članicam, članom, simpatiz.erjem in 
vsem, ki ste darovali Vaš cenjeni glas na volitvah stranki DeSUS 
voščimo zdravo in srečno novo leto 2005. 
Življenje nam nalaga, a smo složni, saj le v slogi je moč. V 
DeSUS-u še vedno stojimo na braniku socialnih pravic vseh 
občanov, ne glede na vetrove, ki vejejo preko nas. Zalo Vam, 
spoštovane občanke in občani, želimo mirno, složno, predvsem 
pa zdravo leto, ki prihaja. 

Srečno ! 
Franc Ravnikar, OO DeSUS Moravče 

Slovenska l judska stranka 

Knjiga leta Z004 s« počasi zapira. V njej je napisanih 
mnogo posebnosti. Bilo je prestopno leto in kot se zanj 
spodobi, se je v njem dogajalo mnogo razburljivih stvari. 
Dobili smo novo vodstvo občinskega odbora, vstopili v 
Evropsko zvezo in Nato. Izvolili smo evroposlance in ostali 
brez županje. Izvolili smo osmo slovensko vlado in novega 
župana občine Moravče, dobili novega nadškofa... 

Spoštovani občani, v letu. ki prihaja, vam želim obilo 
zdravja, sposobnost pogovarjanja in dogovarjanja, saj 
brez tega ne gre in samo to je pot do boljšega jutri. 
SREČNO! 

, hran Vidic in občinski odbor SLS Moravče • 
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Poročilo s 16. redne seje in izredne seje 
Občinskega sveta Občine Moravče 

Zupan mandat začel z 
dvignjenim prstom 

Moravče, ¡0.11.2004 
OS se je sestal na 16. seji, ki jo je obiskalo 13 svetnikov in svetnic in je 
obsegala 9 točk dnevnega reda. Po ugotovitvi sklepčnosti in potrditvi 
zapisnika je predsednica Občinske volilne komisije Rerla KlopčiČ 
poročalo o izidu volitev (neuradni rezultati objavljeni v Novicah št. 9) 
in podala predlog ugotovitvenega sklepa, ki gaje potrdilo 12 svetni
kov. Zupan je prevzel vodenje seje in v nagovoru poudaril, da se bo 
prizadeval za sodelovanje vseh strank, kar pomeni mesečna srečanja 
in usklajevanja interesov med predstavniki strank; da bo do konca 
leta potrebno sprejeti še rebalans; da si bo vsak teden en dan vzel za 
•stike z. občani; da bo funkcijo opravljal neprofesionalno, vendar bo 
vseh osem ur »visel delavcem uprave na vratu«; da bo uvedel knjigo 
prihodov in izhodov ter navedel še nekaj ukrepov, ki naj bi prispevali 
k učinkovitejšemu delu uprave. Direktorica občinske uprave je po
dala pojasnilo, da knjigo prihodov in odhodov vodijo že več let. V 
nadaljevanju so sprejeli še sklep o sprejetju Razvojnega programa 
podeželja in projekta Po poteh dediščine za obdobje 2004-2008. Seja 
pa seje nadaljevala z. menjavami svetnikov v OS in predstavnikov 
v svetih zavodov, katerih soustanoviteljica je tudi Občina Moravče. 
Tako sta v OS funkciji svetnikov prevzela Rajko Vavpetič iz ZLSD, ki 
je nadomestil Martina Rebolja, saj je bil izvoljen za župana, in Žarko 
Rudolf iz LDS, kije nadomestil umrlega Alojza Cerarja. V Svet OŠ 
Jurija Vege je bila imenovana Renata Vidergar, ki zamenjuje Sonjo 
Vraz zaradi njene upokojitve. V Svetu Glasbene šole Domžale bo 
interese zastopal Milan Kokalj, Franci Avbelj iz. Spodnjih Prapreč 
Pa bo skupni predstavnik občin v Svetu OS Roje. 

Moravče, 10.12.2004 
Ta dan je župan sklical izredno sejo OS zaradi objav v časniku 
Dnevnik z. eno točko dnevnega reda Pojasnilo finančnega stanja 
občinskega proračuna Občine Moravče na dan 12.11.2004. Seje 
se je udeležilo 12 svetnikov, prisostvovali pa so ji tudi novinarji 
državnih in lokalnih medijev. Župan je pojasnil, da je prišlo do 
prekoračitve predvidenih sredstev na dveh investicijah, in sicer 
vrtec kar 25% (67 mio. SIT) in kanalizacija Kraste. Zato bo žu
pan naročil superrevizijo za vrtec. Poslovanje Občine Moravče 
bo pregledalo Računsko sodišče, kar naj bi prineslo odgovor, kdo 
je odgovoren za taktno stanje v proračunu. Ljudmila Novak je 
pojasnila, da je na dan njenega prenehanja mandata 20. 7. 2004 
bilo stanje na računu 118.560 mio. SIT kar je potrdila tudi vodja 
finančne službe Marjanca Urbanija. Podžupan Franc Majdič je 
pojasnil razloge, zakaj je bila investicija v vrtec prekoračena, saj 
so inšpekcijske službe pred izdajo uporabnega dovoljenja zahtevale 
določene varnostne in obnovitvene popravke. Ker je bila šola z 
uvedbo devetlelke prisiljena izprazniti šolske učilnice za pouk, so 
•se morali odločiti med povečanjem sredstev za dokončanje del ali 
odpustom 78 otrok iz. vrtca. Obe investiciji sta večletni, zato ne gre za 
zodolževanje proračuna temveč načrtovano porabo proračunskega 
denarja v več zaporednih letih. Proračun je bil tudi na dan 12.11. 
likviden in je imel 82 213 316 SIT sredstev. Likvidnost proračuna 
Pa je bila tudi na dan seje. Čeprav je župan razpravo omejeval in 
n' dopuščal razprave vsem svetnikom, ki so se prijavljali na raz
pravo, češ da namen seje ni razpravljati temveč obvestiti svetnike 
o problematiki. Tudi Ljudmila Novak drugič ni imela možnosti 
razpravljati. Svetniki so v večini izražali neslrinjanje z. odločitvijo, 
da se »umazano perilo najprej pere v medijih«, potem pa se jih 
obvesti o stanju, saj so vendar najvišji organ občine. Na koncu 

Občinski svet na 16. seji z novim županom Martinom Reboljem in 
svetnikoma Rajkom Vavpetičem in Žarkom Rudolfom. 

so sprejeli sklep, da vsi odgovorni, to so Ljudmila Novak, Franc 
Majdič in Martin Rebolj podajo ustne izjave za lokalno televizijo 
in jih objavijo v informativni oddaji. 

M A L, joto Franci Kos 

Novosti s področja Regionalne razvojne 
agencije Ljubljanske urbane regije 

Sedmin projektom se bo 
priključilo še 17novih RRA LUR 
2.11.2004 je na Gospodarski zbornici Slovenije potekalo 3. 
srečanje predstavnikov občin in sodelavcev RRA LUR. 
Osrednja tema tokratnega srečanja je bila Vrednotenje učinkov 
strukturnih skladov, predaval je strokovnjak in neodvisni svetovalec 
s tega področja - g. RolfBergs. Predavatelj je izpostavil pomen in 
vlogo skladov, ki naj ne bodo cilj, pač pa sredstvo k rasti nacional
nega gospodarstva. Tudi na področju Evropske unije obstaja več 
skladov, za vstop je potrebno poznati predpise Evropske komisije. 
Pri vrednotenju učinkov strukturnih skladov so pomembne štiri 
stopnje: predhodno, vmesno, dodatno in naknadno vrednotenje. 
Sama pridobitev sredstev pa je šele prva jaza celotnega projekta. 
V nadaljevanju srečanja so nekateri udeleženci predstavili svoje 
projekte. Trenutno so aktivni naslednji projekti: 
Redna srečanja predstavnikov občin in programskega odbora. 
Mreža tehnoloških parkov, poslovnih con in inkubatorjev regije, 
Grozd kovinsko predelovalne industrije. Mesto znanja in novih 
poklicev, Mreža kolesarskih poli regije ter Mreža pešpoti. V 
pripravi je še 17 novih projektov. 

Naslednje srečanje bo 21.1.2005. O Strateškem programiranju 
in načrtovanju projektov bo predaval irski strokovnjak Paid 
McMenamin. 

povzetek pripravila JELKA LALIČ 

Spoštovane občanke 
in spoštovani občani, 

organska uprava vaše občine si bo tudi v 
prihodnjem letu prizadevala za strokovno in 
prijazno sodelovanje. 
Da bi bilo leto 2005 prijazno do vas, vam voščimo 
vsi tisti, ki iz dneva v dan sodelujemo z vami. 
Naj vam zaželimo še veselo in doživeto 
praznovanje božiča, dneva samostojnosti in 
novega leta. 

delavci občinske uprave Občine Moravče 



Na osnovi sklepa št. 4 sprejetega na seji Nadzornega odbora Občine M o r a v č e 
z dne 13.10.2004 objavljamo sledeče poročilo: 

Poročilo o delu Nadzornega 
odbora za obdobje 

01.01.2004 do 30.06.2004 
Nadzorni odbor Občine Moravče (v nadaljevanju NO) se je v I. 
polletju 2004 sestal na petih sejah. Člani nadzornega odbora so 
se sej udeleževali redno. Na 8. seji dne 25.02.2004je bil izvoljen 
tudi namestnik predsednika nadzornega odbora. 
NO se je v skladu s svojimi pristojnostmi posvetil sledečim za
devam: 
1. NO se je seznanil s potekom gradnje vrtca in ugotovil, da 
dela ne potekajo po programu in da so izvajalci v časovnem za
ostanku. Zaradi neustrezno zavarovanega gradbišča je NO pri
poročil vodji investicije gospodu Briclju, da pristojni zavarujejo 
gradbišče v skladu s predpisi. NO je sklenil, da bo po zaključku 
del obravnaval tudi končno poročilo o izgradnji vrtca. 
2. NO je pregledal finančno poročilo o proslavi ob Dnevu 
državnosti za leto 2003. Poročilo je NO obravnaval večkrat, 
ker so bili finančni podatki nepopolni in jih je občinska uprava 
dopolnjevala. NO je ugotovil, da Občina Moravče ni delovala 
v skladu s predpisi in je na poročilo dal negativno mnenje. 
3. NO je pregledal sistematizacijo delovnih mest v občinski 
upravi. Na sistematizacijo ni imel pripomb. 
4. Pri pregledu dokumentacije iz. proračunske postavke Pro
mocija športa in rekreacije je NO ugotovil, da sredstva niso 
bila vsem prosilcem dodeljena pod enakimi pogoji. Vseeno je 
nadzorni odbor dal pozitivno mnenje in občinski upravi naložil, 

Težko pristuženi denar zopet položen 
¥ cesto 
Vsi, ki pogosto obiskujejo Limbarsko goro, vedo v kakšnem sla
bem stanju je bil makadamski del ceste v dolžini 700 m iz. Vodic 
do vrha Limbarske gore. Za jeklene konjičke prava katastrofa, 
pa tudi peš si moral hiti kar previden. Ampak že nekaj časa je 
slika čisto drugačna, saj so na cesti opravljena vsa zemeljska 
dela in pripravljena je za asfaltiranje. Za izvedbo del je poskrbel 
Franci Avbelj s.p. iz Zg. Kosez., kijih je dobro opravil, čeprav 
se je malo zavleklo, ker je nagajalo slabo vreme. Stroški izvedbe 
znašajo blizu treh milijonov in večinoma smo jih v DK Limbarska 
gora ž.e plačali, dolg ki nam je ostal, pa bomo pokrili po na
slednji prireditvi Pohod po nagelj. V soboto, 13. novembra, smo 
organizirali akcijo in kljub slabemu vremenu se nas je kar nekaj 
zbralo, seveda pa tistih, ki so ponavadi najglasnejši, ni bilo. Za 
silo smo pograbili in uredili brež.ine ob cesti ter posekali veje. 
Zaradi razmočenega terena pa se tega povsod ni dalo. 
Zelo si želimo in upamo, pa tudi pravično in rentabilno bi bilo, 
da bi Občina čim prej zagotovila denar z.a asfaltiranje. S tem 
bi bil zagotovljen osnovni pogoj za prevoz, otrok s kombijem 
(ko bi bil usposobljen tudi sporni del od Vrhovca do Gaberja). 
Dejstvo je, daje na Limbarski gori skoraj 30 otrok, od tega večji 
del predšolskih, ki jim bo kmalu treba zagotoviti prevoz, v šolo. 
Tudi Prodnik bi končno lahko odvažal smeti, kot se spodobi. 
Predvsem pa glede na vsa lastna sredstva, ki smo jih do sedaj 
krajani vložili v cestno infrastrukturo in znašajo kar preko 25 
milijonov tolarjev, bi bili upravičeni do občinskega denarja in 

da v bodoče upošteva nov Pravilnik o sofinanciranju športnih 
programov v Občini Moravče. 
5. NO je obravnaval zaključni račun Občine Moravče in podal 
pozitivno mnenje. 
6. NOje pregledal finančna poročila društev o porabi prora
čunskih sredstev za leto 2003. Ugotovil je, da so bile pogodbe 
med občino in društvi o porabi finančnih sredstev podpisane. 
V večini primerov pogodbe niso bile v celoti tudi realizirane. 
Večina društev ni v skladu s pogodbo poslala poročila občini. 
Poročila društev, ki so poročilo izdelala, so bila pomanjkljiva 
in iz. njih ni bilo možno razbrati porabe sredstev iz. občinskega 
proračuna. Po pozivu so tudi ostala društva poslala poročila. 
Samo Šahovski klub Moravče poročila ni poslal. V prihodnosti 
bo NO zahteval dosledno izvajanje pogodb s strani društev, prav 
tako tudi s strani občine. 
7. NO je na svojih sejah razpravljal o kratkoročnem depozi
tu, ki ga je občina Moravče v letu 1997 dala podjetju Brazde 
d.o.o, v znesku 2.500.000,00 SIT. Iz. pridobljene dokumentacije 
od občinske uprave in bivšega župana Matjaža Kočarja je NO 
ugotovil, da zaradi časovne oddaljenosti in vpletenosti večjega 
števila strank, ni mogoče sprejeli končnega poročila. Zato je NO 
dne 15.06.2004 poslal vso pridobljeno dokumentacijo v presojo 
računskemu sodišču Republike Slovenije. 
NOje opozoril gospo županjo na poročilo Računskega sodišča 
v zvezi Z. revidiranjem poslovanja JZ Zdravstveni dom Domžale, 
kije izrazito negativno. 
Moravče, 13.10.2004 

DUŠAN GROŠELJ, predsednik nadzornega odbora 
Občine Moravče 

s tem trkam na vest občinskih svetnikov, da se bodo pravično 
odločili. Pregovor pravi: najprej si pomagaj sam, potem ti bodo 
drugi pomagali. Upamo, da v našem primeru ne bo obveljalo: 
tisti, ki sije do sedaj pomagal sam, naj si še naprej. Prav tako 
upamo, da ne bo prišlo do dodatnih zapletov, ki jih narekujejo 
človeške slabosti. 

FRANCKA TOMAN, foto: Marko Urankar 
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Zimska služba ¥ zimi2004/2005 
Kot smo vas enkrat že obveščali, je letos poleti potekla pogodba 
Za vzdrževanje cest z izvajalcema M. Zupančičem s.p. iz. Luko-
vice in F. Avbljem s.p. iz. Moravč. V začetku leta smo izvedli nov 
javni razpis, po katerem je bil ponovno izbran M. Zupančič. 
Nova pogodba je bila podpisana in dela na vzdrževanju cest in 
zimski službi se nemoteno nadaljujejo. Aktivnosti se opravljajo 
na vseh kategoriziranih lokalnih in ostalih občinskih javnih 
poteh, po katerih se odvija lokalni cestni promet. Po potrebi 
izvajalec vključuje v aktivnosti tudi domačine kooperante, ki 
s svojo opremo in predvsem z dobro voljo tudi pripomorejo k 
boljšemu stanju na cestah, predvsem pozimi. 
Ker je lahko lep del slabega vremena z obilico snega in ledu v 
letošnji zimi še pred nami, smo ga povprašali po njegovih opa
žanjih, dosedanjih izkušnjah in pogledih v prihodnje zime, ko 
vedno pričakujemo vse mogoče razmere in s tem najrazličnejše 
stanje na cestah. 
Iz razgovora z. izvajalcem Zupančičem smo ugotovili, daje imel 
težave v pripravljalnem obdobju na organizacijo zimske službe 
predvsem pri iskanju in urejanju primerne lokacije z.a deponijo 
peskov in soli ter postavitev za manipulacijo strojne opreme za 
zimsko službo. Navaja, da izbrana lokacija v Negastrnu ni bila 
primerna in se je že prestavil na novo lokacijo v Podstrani 
na del zemljišča, kije v uporabi družbe Termit, saj je želel s 
pomočjo Občine organizirati komunalni prostor bližje centra 
naselja Moravč, kar bo po njegovem mnenju tudi precej poce
nilo storitve. Pričakuje tudi finančno pomoč s strani naročnika. 
Nabava nove strojne opreme je bila zanj hud finančni zalogaj. 
Sedaj že razpolaga z. zadostnim številom plugov, večposipalcev 
S pripadajočo ostalo cestno mehanizacijo in ostalo varnostno 
in zaporno opremo. Ne strinja pa se z direktnim naročanjem 
izvajanja zimske službe s strani krajanov, ker to ni potrebno. 
Za tO obstajajo tehnični normativi (pričetek pluženja, način 
posipanja, znana je kontrola stanja na cestah), kar je potrebno 
bolj upoštevati. Ugotavlja, da preko trideset klicev občanov 
dnevno ne vzdrži njegova dežurna služba. Občani so vse bolj 
zahtevni, naročajo tudi čiščenje snega celo na dvoriščih, kar ni 
v redu. Občani vidijo težave s pluženjem pri prehodih hišnih 

priključkov in dvorišč na lokalno cesto in lokalne ceste na 
regionalko, kjer je vedno potrebno tudi nekaj njihove do
bre volje. Delo otežujejo še slabo grajene ceste, predvsem na 
višinskih makadamskih cestah je potreben posip s traktorjem 
in sočasnim posluževanjem s tovornjakom, kar draži storitve. 
Bolj je obremenjena strojna oprema (verige, plugi), ki bo prej 
izrabljena. Nerešena odvodnjavanja, ki ustvarjajo ledna takih 
cestah, otežujejo vzdrževati kvaliteten zgornji ustroj. 
Sicer prenaša poleg nekaj graj tudi precej pohval na do sedaj 
opravljeno zimsko službo, čemur se pridružuje tudi Komunalni 
oddelek na Občini in dodaja, da je sedaj kvaliteta storitev vsaj 
na nivoju iz preteklih let. Tudi sam izvajalec ugotavlja, da ne 
bo obupal in bo nadaljeval delo z vso resnostjo. 
Za lokalne ceste, ki vodijo v litijsko in dolsko občino ima iz
vajalec organizirano samostojno ekipo za zimsko službo z vso 
tehnično opremo, ki pokriva samo ta del. Iz. razgovora z njim je 
potrdil da je narava teh cest dokaj neugodna in bo v naprej ne
koliko spremenil logistiko pristopa, predvsem pluženja, da bi še 
povečal učinkovitost storitev. Pričakoval je slabe ceste in se na to 
tudi pripravil z bolj kvalitetno opremo, kot so večdelni plugi. Po
dobno tudi ugotavlja, da je potrebna takojšna sanacija odsekov, 
kjer ni rešeno odvodnjavanje, ker poledenele odseke nikakor ni 
možno ustrezne vzdrževati. Tudi posek vej, drevja in odstranitev 
kamnov oh cesti je nujna v celoti na tem delu občine. 
Izvajalec je opozorjen, da mora enakovredno vzdrževati vse 
ceste, tudi na jugovzhodnem strmejšem delu Desna in ne samo 
na območju Velike vasi, od koder pohvale občanov izvajalcu 
niso redke. Ker se tudi tu odvijajo šolski prevozi, pa bodo po
trebne tudi nujne rekonstrukcije predvsem kritičnih odsekov z 
vodnatimi brežinami, ki se stekajo na ceste, 
/z teh vtisov lahko ugotavljamo, da smo se pravilno odločili za 
ponovno izbiro starega izvajalca za vzdrževanje občinskih cest, 
vendar pa nas čaka še veliko dela in bomo morali s skupnimi 
močmi še precej storiti, da bomo dosegli zadovoljivo stanje cest 
do zadnje domačije. Vsi pa se moramo zavedati, da predvsem 
zimska služba ne more zagotavljali enakih razmer na cestah 
kol poleti, ker smo vedno omejeni z denarjem in naravo dela, 
ki nam velikokrat prekriža načrte. 

Komunalni oddelek Občine Moravče 

PIROTEHNIKA 
Policija se vsako leto znova srečuje s pojavi množičnega metanja 
petard in uporabe drugih pirotehničnih izdelkov. Medtem ko je 
tako početje določenim posameznikom in skupinam v zabavo, 
je za večino državljanov neprijetno in predstavlja svojevrstno 
nasilje nad ljudmi. 
Nepremišljena, neprevidna in objestna uporaba pirotehničnih 
izdelkov pogosto povzroči telesne poškodbe (opekline, raz
trganine rok, poškodle oči....), vznemirja ljudi in živali ter 
onesnažuje okolje. 
Uporaba pirotehničnih izdelkov je dovoljena v času od 26.12 
do 02.01. je pa tudi v času tem času izrecno prepovedana: 
• v strnjenih stanovanjskih naseljih, 
- v zgradbah in ves zaprtih prostorih, 
- v bližini bolnišnic in domov za ostarele, 
- v bližini vrtcev in šol, 
• v bližini cerkva, 
- v bližini kinodvoran in gledališč in na stadionih, 
- v prevoznih sredstvih, 
- na drugih površinah, kjer so športne in druge prireditve, 
• na mestih, kjer je naključno zbrano večje število ljudi. 

Vsaka uporaba pirotehničnih izdelkov na zgornjih krajih pomeni 
kršitev Zakona o eksplozivih, v primerih prizadejanih telesnih 
poškodb ali povzročitve materialne škode pa kaznivo dejanje. 
Kljub vsem prizadevanju policije se moramo zavedati, da je 
neprimerna uporaba pirotehničnih izdelkov problem vseh, 
zato opozarjamo vse, predvsem pa starše, skrbnike, učitelje in 
vzgojitelje, da z opozarjanjem na nevarnosti in možne posledice 
takega početja ter s svojim lastnim zgledom pripomorejo k pre
prečevanju in zmanjševanju posledic. 
Pirotehnične izdelke, ki jih mladoletniki lahko uporabijo naj 
uporabljajo le pod nadzorstvom staršev ali skrbnikov. 
Policisti opozarjamo vse, še posebej otroke, na nevarnosti in 
posledice objestne, neprevidne, nepremišljene in zlonamerne 
uporabe pirotehničnih iz.delkov, da bi preprečili telesne poškod
be, grobo ravnanje z živalmi, vznemirjanje ljudi in materialno 
škodo. 
Spoštujte pravico sosedov, otrok, starejših, da v miru uživajo 
praznike, zato ne mečite petard v njihovo bližino in pred nji
hove domove. 
Zavedajmo se, da že ena sama petarda lahko pokvari veselje 
med prazniki in pusti hude posledice. 

MARKO KLADNIK, vodja policijskega okoliša 



Modne zapovedi in 
brezskrbnost uspešnejša 

od varnosti 

Cesta skozi Moravsko dolino je vsako jutro bolj gosto po
sejana z lučmi brzečih avtomobilov, ki vozijo proti odcepu 
za avtocesto ali pa proti križišču na Želodniku. 
Decembrski čas ni naklonjen niti voznikom niti pešcem. 
Ne morem presoditi, kdo se bolj zaveda teme ob robu vo
zišča vozniki ali pešci. S kolegico se vsak dan ob približno 
istih urah pe/jeva po omenjeni cesti. Kolegica prevozi vso 
cesto od Izlak do Želodnika, jaz se vključim na cesto na 
Gorici in jo zapustim na Želodniku. Obe opažava enake 
probleme. Ko se prične dan krajšati in se pojavijo oblaki, 
deževje, megla, so ob robu cestišča, na prostorih, ki so 
namenjeni avtobusnim postajališčem pešci, šolarji, sred
nješolci, študenti, tisti, kise vozijo na delo. kakšni starejši 
ljudje, ki imajo tudi različne opravke, vendar so v prometu 
NEVIDNI, oziroma jih vozniki zagledamo šele takrat, ko 
je človek že pred avtom. Da je tako srečanje zame kot 
voznico grozno, upam. da boste bralci razumeli. Kar na
enkrat je nekdo tik ob tebi. ki voziš s hitrostjo 70km/uro. 
Za ustavljanje je ob tej hitrosti, na tako drseči cesti, kot 
je ta. po kateri se nas vsak dan pelje na stotine, zelo 
malo časa. Ljudje ob cesti niso opremljeni s svetlečimi 
oznakami, tako kot priporočajo prometni strokovnjaki. 
Otroci v temnih bundah brez odsevnih oznak na rokavu, 
šolski torbi, na hlačah. Pozno jeseni sem ob cesti s Se/a 
proti Goričici zagledala nekaj strašno majhnega, kise je 
sveti/o ob mojem desnem robu ceste nekaj metrov pred 
menoj. Hitro sem zmanjša/a na 50km/uro in ob srečanju 
ugotovila, da sem se srečala z nekom, kije bil namenjen 
na avtobusno postajo. Starši so sicer mladeniču kupili 
obuvalo z odsevnimi telesi in tako po svojem prepričanju 
poskrbeli, da bo dečko ob robu ceste dovolj opažen. Žal pa 
je moda mladih hujša zapovednica od skrbi staršev. Ugo
tovila sem. da so tiste majhne kresničke, ki sem jih videla 
ob robu ceste tako majhne zato. ker je imel fant moderne 
hlače, ki so se vlekle za njim po cesti in ob premiku noge 
dovolile, da je odsevni element v supergi pokukal na piano 
le toliko, kot posveti kresnička v junijskem večeru. 

Dolgo je tlelo tole pisanje v meni; mislim, da bi mi bilo 
najhuje, če bi bila sokriva za izgubo mladega življenja. 
Na avtobusno postajo pri Sokliču z Goričice hodijo mla
da dekleta, lepa, postavna, modno oblečena; niso pa 
poučena o svoji varnosti na tako prometni cesti, kot je 
moravška. Verjetno so že pozabile vse znanje pridobljeno 
na različnih tekmovanjih o prometu, ki so potekala na 
njihovi osnovni šoli. 
Skratka, pozivam vse starše, osnovnošolce, srednješolce 
in druge pešce, ki morajo ob robu ceste priti do označenih 
avtobusnih postajališč na cesti skozi Moravsko dolino, da 
je njihova varnost odvisna tudi od njih samih in ne le od 
nas voznikov. Nekateri vozniki po omenjeni cesti za mar
sikoga peljemo prepočasi. Lahko pa je tudi prepočasi za 
srečanje z nekom prehitro in se ni mogoče zadosti hitro 
umakniti, kaj še ustaviti vozilo. Z željo, da bo v prihodnjem 
letu ob robu ceste več lučk. 

MIC A KAVKA 

Pisarna evropske poslanke v Domžalah 
Domžale, 12. november 2004. Dr. Romana Jordan Ciz.elj, po
slanka SDS v evropskem parlamentu, je v Domžalah odprla 
svojo poslansko pisarno. V svojem uvodnem govoru je poudarila, 
daje pisarna center pretoka informacij. Želi si, da bo pisarna 
živahna in da si bodo ljudje upali vstopiti in postaviti vprašanja. 
Vesela bo vseh vprašanj in mnenj, še posebej pa z njenega stro
kovnega področja. Prepričana je, da morajo slovenski poslanci 
v I. mandatu v Evropskem parlamentu pokazati in dokaz.ati, da 
sedaj tudi Slovenija sooblikuje Evropsko unijo. 
Dr. Romana Jordan Ciz.elj je članica politične skupine Evropske 
ljudske stranke in Evropskih demokratov in deluje v Odboru evrop
skega parlamenta za industrijo, raziskave in energetiko. Sodeluje 
tudi v Delegacij z.a odnose z. Združenimi državami Amerike. 

P. M. 

'Le čevlje sodi naj Kopitar 
Poznate Prešernov sonet Apel in čevljar? O njem smo se učili 
v osnovni šoli. Govori o kopitarju (čevljarju), ki je opazoval 
slikarja Apela pri slikanju človeka in se nekaj obregnil ob to, 
kako je naslikal čevlje. Slikarje to takoj popravil. Ko pa je začel 
kritizirati še druge stvari, na katere se ni spoznal, mu je Apel 
dejal: "Le čevlje sodi naj Kopitar. " O tem sem razmišljala na 
poli domov s srečanja sodelavcev Novic iz. Moravske doline. 
Članice uredniškega odbora smo v teh nekaj mesecih kar dobro 
spoznale delo glavne urednice in menimo, da se na svoje delo zelo 
dobro spozna. Vse po vrstijo občudujemo, ker vemo, kako težka je 
ta njena naloga in kako zelo se trudi, da bi jo čim bolje opravljala 
in to na račun svojega prostega časa. Tudi vse umestne pripombe in 
kritike vedno upošteva in skuša ustreči čim več bralcem, seveda pa 
mora upoštevati tudi sklepe občinskega sveta. Včasih mora skoraj 
delali čudeže, saj je težko nasititi volka in pustiti kozo celo, če nimaš 
tretje možnosti. Zalo sem bila zelo prizadela, da od nekaterih, poli
tično zagretih, ki so bili prisotni na tem srečanju, ni bila deležna 
niti ene pohvalne besede, ampak samo obtožb, večinoma brez prave 
osnove. Vse kritike in tudi krivične obtožbe je mirno poslušala in 
to dobesedno poslušala, kar pa ne bi mogli reči za izzivalce, saj 
so vedno znova ponavljali eno in isto, čeprav jim je vsako stvar ob
razložila in utemeljila. Pogrevali so stvari, ki so že bile razčiščene 
na prejšnjem takšnem sestanku in postavljali dvojna merila. Po eni 
strani ima vsak pravico povedati svoje mnenje, po drugi strani pa 
je nekateri nimajo (uredništvo, ravnateljica, županja). 
Tako sem. dobila občutek, da večer ni dosegel namena, ki ga je 
želela urednica, namreč izboljšati že takt) dober časopis po meri 
večine bralcev in podati neko realno oceno letošnjega letnika, 
ampak se je sprevrgel v izkazovanje politične moči. 

Francka Toman in članice uredniškega odbora 
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Zlati lipovi listi v pravih rokah 
Kot smo napovedali v prejšnji številki Novic iz Moravske 
doline, smo na prireditvi Martinov večer, 19. 11. 04, s po
delitvijo priznanj zaključili ocenjevalno akcijo Turističnega 
društva Moravče ZLATI LIPOV LIST. 
Letos je ocenjevanje potekalo v treh kategorijah, in sicer: 
komisija v sestavi Metoda Podmenik, Jana Najdič, Kar
men Levačič je ocenjevala gostinske lokale. Ker so lokali 
zelo različni po velikosti in ponudbi (gostilne, dnevni bari. 
turistične kmetije), se je komisija odločila, da letos oceni le 
zunanjo urejenost lokala in okolice. Komisija je ocenjevala 
ob privoljenju lastnikov in se vsem lepo zahvaljuje za sodelo
vanje in izreka pohvalo za trud tudi tistim, ki letos priznanj 
niso prejeli. 
Komisija v sestavi Pavel Barlič, Anica Lebar, Renata Vidergar 
(članica občinskega odbora za turizem) in Danica Jančar 
je ocenjevala urejenost kmetij in stanovanjskih hiš z ne
posredno okolico. Naj ponovno zapišem, da je bilo prijav 
po razpisu zelo malo (2), zato smo sami poiskali najlepše 
objekte in poprosili lastnike za soglasje. 
Komisiji sta delali po začasnem internem pravilniku. Naša 
akcija je potekala na priporočilo TZS, naj lokalna ocenjeva
nja potekajo kljub temu, da kraj ni prijavljen za ocenjevanje 
TZS. Upamo, da bodo tudi Moravče v bližnji prihodnosti 
tako urejene, da se bomo lahko prijavili. 

Srečanje sodelavcev Novic iz 
Moravske doline 
Ob koncu koledarskega leta se tradicionalno srečujejo do
pisniki MoravSkih novic na skupnem srečanju. 
Letos je bilo to srečanje dne, 24. 11. 2004, v sejni sobi nad 
trgovino Vele. Zbralo se je 22 dopisnikov, članov uredni
škega odbora in izdajateljskega sveta. 
Sejo je vodila urednica Bernarda Mal. Dnevni red je bil 
naslednji: 
I- Kratek pregled dela v letu 2004. 
2. Določitev smernic za leto 2005 ( vaši predlogi) 
3. Razno. 
Seja je potekala v živahnem polemičnem vzdušju. 
Po končanem srečanju SO se udeleženci zadržali na družabnem 
m kreativnem srečanju. Ker je letos 5.obletnica izhajanja glasi
la Novii c iz Moravske doline, so se posladkali tudi s praznično 
torto. Urednica seje s šopkom zahvalila Sonji Vraz. za vsestran
sko uspešno sodelovanje v prvih petih letih izhajanja in ji ob 
odhodu v pokoj zaželela še veliko ustvarjalnosti in veselja. 

B. DORIČ 

Po preštevanju točk in če je 
bilo potrebno, po ponovnem 
ogledu objektov, sta komisiji 
razvrstili lastnike ocenjevanih 
objektov in jih predlagali za 
priznanja. 
Na prireditvi Martinov večer je priznanja podelil župan 
Martin Rebolj. Pridobili smo tudi nekaj sponzorjev, da smo 
priznanjem lahko dodali nagrade. Vsi dobitniki priznanj so 
prejeli knjižna darila Občine Moravče. Prvo uvrščeni v vseh 
treh kategorijah pa so prejeli prave zlate lipove liste, darilo 
zlatarne Lea iz Moravč. Ostala sponzorja sta bila še Termit 
Moravče in Cvetličarna Klavdije Markuš. 
Vsem sponzorjem prisrčna hvala za pomoč. Hvala članom 
društva, ki so pomagali pripraviti dvorano, Ivanki Kocjančič 
in Milanu Kokalju, ki nam je »odstopil čas« Martinovega 
večera, da smo lahko zaključili akcijo. 
Vse ocenjevane hiše in kmetije smo tudi fotografirali. Ob
iskovalci Martinovega večera so med podelitvijo priznanj 
lahko opazovali njihovo video predstavitev. V avli kulturnega 
doma bo razstava fotografij na ogled še nekaj časa. 

Rezultati ocenjevanja in podeljena priznanja: 
Gost. lokali: 
Gostilna Frfrau - zlato priznanje za 1. mesto in zlati lipov list 
Turistična kmetija Lukati - zlato priznanje za 2. mesto 
Kmetija odprtih vrat pri Mežnarju - zlato priznanje za 3. 
mesto 

Kmetije: 
Janez Mihelčič - zlato priznanje za 1. mesto in zlati lipov list 
Ciril Grilj - zlato priznanje za 2. mesto 
Franc Majdič - zlato priznanje za 3. mesto 
Karolina in Franc Stenko - srebrno priznanje 

Hiše: 
Marija Kolenc -zlato priznanje za 1. mesto in zlati lipov list. 
Miha Šlibar - zlato priznanje za 2. mesto 
Vida Vesel - zlato priznanje za 2. mesto 
Miro Nemec - zlato priznanje za 3. mesto in za zbirko sta
rega orodja 
Rezka Koderman zlato priznanje za 3. mesto 
Franc Kocjančič - zlato priznanje za 3. mesto 
Anica Kos - zlato priznanje za 3. mesto 
Marija Stenko - zlato priznanje za 3. mesto 
Jelka Jaksetič - zlato priznanje za 3. mesto 
Joži Rovanšek - srebrno priznanje 
Dragica Koderman - srebrno priznanje 
Olga Brodar - srebrno priznanje 
Tončka Cerar - srebrno priznanje 

Vsem dobitnikom priznanj iskreno čestitamo! 

V skladu s pravilnikom ocenjevanja lahko vsi trije prvo uvr
ščeni prihodnji dve leti sodelujejo v Zlatem lipovem listi le 
izven konkurence. Od dobitnikov najvišjih priznanj pa vse
kakor pričakujemo, da bodo ostali svetel zgled. 

za Turistično društvo Moravče 
DANICA JANČAR, foto Bregar, Krbin 



Slomšek - zavetnik slovenskih kmetov 

Zavedajmo se svojih korenin 
»Slovenka me je rodila. 
Slovenka me je doji
la; naj me slovenščina 
tudi sina hvaležnega ima 
Zemljo materno želim 
obdelovati, dokler ne
kdaj v maternmi zemlji 
počivam, ako bo volja 
božja tako,« so besede 
Antona Martina Slom
ška, kmečkega sina s 
Sloma pri Ponikvi, ki je 
postal blažen in zavetnik 
slovenskih kmetov. 
V nedeljo, 7. novembra, 
se je v rojstnem kraju 
Antona Martina Slom
ška na vseslovenskem shodu kmetov zbralo okoli tisoč 
petsto ljudi, med njimi številni Moravčani. SLS je bila 
soorganiz.atorica prireditve skupaj s Kmetijsko gozdarsko 
zbornico Slovenije in mariborsko škofijo. Pri sveti maši, 
ki jo je vodil dr. Anton Stres, je bil Slomšek razglašen za 
zavetnika slovenskih kmetov. In biti kmet je vrednota, je 
poudaril dr. Stres. 
Sledila je slavnostna akademija ob rojstni hiši, v kateri je 
predsednik SLS med drugim dejal: 
»Ljudje kot posamezniki, kot osebe in kot skupnost potrebuje
mo zavetnike; najprej zato, ker nas z njimi povezuje nevidna 
nit medčloveške bližine, ki se najbolj neposredno izrazi.« 
V imenu Kmetijsko gozdarske zbornice pa je Peter Vrisk 
poudaril: »Današnja zahvalna nedelja je velik dan za kme
tijstvo in kmete. Prav se mi zdi, da bi se kmetje vsaj enkrat 
letno srečali na malo drugačen način, zato pričakujem, da 
bo vseslovenski shod postal tradicionalna prireditev.« V 
kulturnem programu sta sodelovala tudi Peter Pirnat, ki 
je ob spremljavi Petre prepeval Slomškove pesmi. 

BRANKA BIZIAN 

Zdravljenje na Metelkovi 
Veliko tistih, ki imamo reden vsakodneven stik z mladimi, vemo, 
da so droge že zdavnaj prestopile okvire naše domovine in tudi 
okvire naše občine. Ker je to področje za veliko večino ljudi še 
vedno tabu tema ali pa zgolj nameček, ki ga navrž.emo v kakšni 
neprimerni situaciji, sem se odločila, da spregovorim o vsem 
tem tistim, ki si želijo o tem izvedeti kaj več. 
So droge tudi v Moravski dolini? Da, z. gotovostjo lahko trdim. 
Od kod mi ta podatek? Ker imam priložnost srečati narkomane 
tudi v tem delu Slovenije. Se jih da prepoznati? Zelo dobro, če 
imaš izkušnje. Od kod mi izkušnje? Ker je bil moj najdražji v 
drogi. Se je zdravil na Metelkovi? Ne, na Metelkovi še nisem 
srečala zdravih narkomanov. 
Želite izvedeti kaj več? Ni problema. Pripravljena sem. Mladi 
umirajo pred nami. Jih je zato manj, če jih prepoznamo? Prav hi 
bilo, da bi o tem izvedeli nekaj tudi tisti, ki so samo slišali za to 
področje delovanja. Ni prav, da bi dajali napačne informacije, 
saj gre vendarle za življenja, ne za »babje čenče« ... 

DARINKA G RUM 

Gasilski veterani na obisku 
v Posočju 
Komisija za veterane pri gasilski zvezi Moravče je v soboto. 
16. oktobra, za veterane organizirala ekskurzijo v Posočje. 
Veteranom so se pridružili tudi člani predsedstva in povelj
stva Gasilske zveze Moravče. 
Kljub dežju je bilo že od samega začetka poti prijetno 
vzdušje, saj se mnogi srečajo le ob takih priložnostih. Pot 
nas je peljala proti mejnemu prehodu Rateče, mimo Trbiža 
na mejni prehod Predel. Na tem prehodu so nas pričakali 
vodilni predstavniki Prostovoljnega gasilskega društva Log 
pod Mangartom, kateri so nam pokazali posledice plazu, ki 
jih je prizadel pred leti. Po ogledu tega strahotnega prizora 
smo se odpravili v njihov začasni gasilski dom, ki ga imajo 
v neki garaži. Ob tej priliki smo jim izročili skromni znesek, 
ki so ga darovali veterani in člani poveljstva in predsedstva. 
69.000.00 SIT, za izgradnjo novega gasilskega doma, za 
katerega imajo že pripravljeno zemljišče in sedaj urejajo 
dokumente. 
Za to gesto so se nam prisrčno zahvalili in nam ponudili ne
kaj tekočih zdravil, da se ne bi zaradi mraza kdo prehladil. 
saj je bil sneg že zelo nizko pod Mangartom. 

Nato smo se odpravili proti Kobaridu in si tam ogledali muzej 
1. svetovne vojne in Kostnicofna sliki). 
Iz Kobarida smo se peljali v Tolmin, kjer smo imeli kosilo pri 
nekdanjem Moravčanu Marku Peternelu. Ker smo bili že na 
tesnem s časom, smo se iz Tolmina kar hitro preselili v Idrijo, 
kjer so nas že čaka/i vodiči muzeja rudnika živega srebra. Po 
skoraj dveh urah v rudniku smo lahko dodobra spozna/i. kako 
so rudarji nekoč in tudi še do pred leti kopali to rudo. 
Tako se je izčrpa/ program letošnje ekskurzije in vsi zado
voljni smo se podali nazaj proti domu. 
Razšli smo se z željo in upanjem, da se drugo leto ponovno 
srečamo. 
Naj se na koncu zahvalim vsem, ki so sodelovali pri organi
zaciji tega dne. zahvala pa tudi gasilski zvezi Moravče, kije 
to ekskurzijo omogočila. 
Naj vsem veteranom in drugim gasilcem zaželim vesele 
božične praznike ter srečno teto 2005. 

IVAN LEBAR, predsednik Komisije za delo z veterani 
pri Gasilski zvezi Moravče 



Mladi gasilci na potepa 
Gasilska mladina se je po napornih vajah in tekmovanjih 
v oktobru končno odpravila na zaslužen izlet. V soboto, 4. 
decembra, so se zbrali pred gasilskim domom, kjer so jih le 
Čakali mentorji. 
Voznik Marko jih je z. avtobusom odpeljal najprej na ogled 
Gasilske brigade Ljubljana, kjer jih je prijazno sprejel vodja 
dežurne izmene g. Levičnik. Mlade gasilce je najprej popeljal 
skozi zgodovino Gasilske brigade. Predstavil jim je način dela, 
raznolikost posredovanj, različno opremo in vozila. 

Predstavitev gasilske brigade Ljub/ji 

Kasneje je g. Baloni mlade gasilce povabil na ogled centrale, 
kjer se vsaka intervencija začne, vodi in tudi zaključi. Presenetilo 
jih je veliko število računalnikov, s katerimi si gasilci Brigade 
pomagajo pri alarmiranju ob intervenciji ali iskanju potrebnih 
podatkov, kol je npr. lokacija intervencije. 
Sledil je ogled vozil prilagojenih vrsti posredovanja, gašenju, 
reševanju v prometnih nesrečah, ob naravnih nesrečah, nesrečah 
Z nevarnimi snovmi,... Vsako posredovanje je nekaj posebnega, 
vendar se razmere lahko v hipu spremenijo, zaradi cesarje po
trebno, da ob intervenciji izvozi sklop voz.ilprimernih za različna 
posredovanja, ki ga gasilci v Brigadi imenujejo kar vlak. 

Gor. gor pod nebo... 

Ljubljanski gasilci so ob koncu obiskovalcem pripravili še 
Presenečenje. Na dvorišču Brigade jih je čakala avto-leslev. V 
manjših skupinah so dvignili mlade gasilce proti nebu. 
Kasneje je skupino na Jamarskem domu na Gorjuši pričakal 
Aleš Stražar, predsednik Jamarskega društva Simon Robič. Po 
1»'govoru o jamarstvu je mlade gasilce popeljal v Železno jamo, 
kjer so jim mladi jamarji prikazali uporabo opreme in načine 
Plezanja v jamah. 
"Opoldne je polno zanimivosti in vznemirjenja minilo, kot bi 
trenil. Utrujeni in lačni so se odpeljali v domžalski Mc Donald 's. 

Mladi jamarji v opremi in priprav/jeni za plezanje. 

kjer so se med drugim pogovarjali o načrtih za naslednjo tek
movalno sezono, v kateri želijo biti še uspešnejši. Dobre volje 
in zadovoljni z izletom so se vrnili v Moravče. 

KATARINA PETERC, foto: Milan Petere 

14. vesela jesen na Vrhpolju 
Prostovoljno gasilsko društvo Vrhpolje, je v soboto, 20. no
vembra, ob 19. uri, priredilo ž.e 14. tradicionalno Veslo jesen. 
Na prireditvi so nastopili ansambel Minerali, Pr'jatli, Gamsi, 
Viharnih, Krila in Vrhovci, Presenečenje večera je bil nastop 
dueta generacija, na frajtonarici je igral 12-letni Peter Merela 
na violini pa gaje spremljal ž.e upokojeni Karel Žužek. 
Med koncertom je bilo žrebanje štirih vstopnic, katerih obisko
valci so prejeli privlačne nagrade. Po končanem uradnem delu 
je bilo še družabno srečanje ob zvokih ansambla 1'r'jatli. 
Organizator že sedaj vabi na 15. Veselo jesen, ki bo novembra 
drugo leto. 

IVANLEBAR 

Dvorana je bila premajhna 
Tako je bilo zadnji torek v novembru tudi na Osnovni šoli 
Viž.marje Brad v Ljubljani, ko so učenci šole, vključeni v pod

jetniški krožek Pingo, povabili medse prof. Dušico Kunaver 
na »Večer slovenskega kulturnega izročila«. Povabljeni so 
bili tudi Rokodelci Moravske doline, ki so z. domačimi izdelki 
popestrili predstavitev štirih letnih časov in starih kmečkih 
običajev. Rokodelka Mija Zalokar je predstavila gorenjsko 
narodno nošo, ki je bila deležna nemalo občudovanja, 
Branka Bizjan je že prej sodelovala z učenci in jih naučila 
izdelovati lepe rože iz krep papirja, s katerimi so mladi pod
jetniki obdarili nekatere udelež.ence. Za mile zvoke citei; 
ki so se lepo podali k obravnavanim temam, pa je seveda 
poskrbel naš Rado Kokalj. Ženski in otroški pevski zbor z. 
domače osnovne šole sta s svojim nastopom pritegnila večino 
navzočih, da so zapeli skupaj z njimi. Lepo je bilo videti, kako 
so sodelovali mladi in tudi starejši krajani, ki so z aplavzom 
nagradili vse sodelujoče in tudi mentorico podjetniškega 
krožka Mojco Vadnjal, ki je ob sodelovanju z vodstvom 
osnovne šole pripravila nepozaben družabni večer, ki se je 
končal s poknšino domačih dobrot. Podjetni »Pingovci« pa 
so svoji šoli priskrbeli grafoskop in računalnik, kiju bodo s 
pridom uporabili pri rednem pouku. Kako se že reče? »Kar 
se Janez.ek nauči, ...« 

S. V. 

http://voz.il


Novo v/no. novi talenti 
V petek, 19. novembra, ko so se ostale prireditve okoli Martina že 
polegle, je bil v KD Moravče tradicionalni Martinov večer, tokrat 
po primorsko. Najprej je bila v avli, kot se za tako prireditev 
spodobi, pokušina primorskih vin za vse poznavalce in ljubitelje 
te žlahtne kapljice. Ogledali smo si lahko tudi razstavo zanimivih 
fotografij, ki so nastale na tečaju iz. digitalne fotografije. 
Na prireditvi je gostovala Gledališka skupina Dekani, ki je 
poskrbela za smeh s petimi šaljivimi zgodbami iz. različnih živ
ljenjskih situacij. Skupino sestavljajo ljudski igralci, ki si tudi 
sami pišejo scenarije. Povez.ovalka Ivica Zupančič je vsako temo 
na kratko predstavila. 

Med posameznimi šaljivimi prikazi so svoje znanje pokazali 
mladi talenti na diatonični harmoniki, ki so komaj na začetku 
svoje, morda uspešne glasbene poti. Pogumno so pred številnim 
občinstvom raztegnili meh Andraž. Štrukelj, Klemen Logaj ter 
sestri Kristina in Martina Ravnikar. Za nadaljevanje tovrstne 
glasbe se torej ni bati. 
Ko še ni bilo sodobne tehnike, je večere na vasi krajšalo fan
tovsko petje. Na ta način so fantje klicali dekleta in prav lepo 
petje je bil eden od ključev do dekliških src. Delček tega nam je 
z ubranim večglasnim petjem pričaral fantovski zbor Vandrovčki 
pod vodstvom Mira Capudra. 

Prva abonmajska predstava za nami 

Zakonska zvestoba pod 
vprašajem 

Moravče, 27.11.2004. Prva ugotovitev večera je bila prav 
gotovo ta. da se je lanskim abonentom pridružilo še nekaj 
novih, ki so se odločili, da si šest sobotnih večerov popestrijo 
z obiskom kulturnega doma. Če bi kdo še želel po nekoliko 
ugodnejši ceni spremljati letošnje abonmajske predstave, bo 
nova priložnost že v soboto. 18. decembra ob 19.00. 
Gledališka skupina KD Grob/je. se je odločila, da zaigra 
kmečko burko z naslovom trije vaški svetniki. Dogajanje je 
postavljeno v 19. stoletje v vaško okolje, kjer nekateri veljaki 
svojo veljavo uveljavljajo preko vseh mogočih poti. Osnovni 
konflikt je izbira ženina županovi hčerki, ki je zaljubljeno 
trmoglava in hoče samo in edino vaškega učitelja za moža. 
Mati županja izbirajo drugače. Po imetju in ugledu seveda, 
zato za pomoč poprosi ženitveno posrednico (mešetarko), 
ki pripelje nerodnega ampak prisrčnega kmečkega fanta z 
druge vasi. Vse bi bilo lepo in prav. če se v dogajanje ne bi 
vmešali še trije vaški svetniki, župnik in učitelj, ki sestavljajo 
odbor za čisto življenje v kraju. Pa nima nobene zveze z eko-

Ob tej priložnosti se je s podelitvijo priznanj zaključila tudi 
akcija ocenjevanja najbolj urejenih hiš, kmetij in gostinskih 
lokalov za Zlati lipov list, ki jo je pripravljalo Turistično društvo 
Moravče. Predsednica Danica Jančarje predstavila potek akcije 
in ocenjevanja in povabila na oder vse nagrajence, katerim je 
priznanja podelil župan Martin Rebolj. Novoizvoljeni županje 
bil tudi prvi, ki sije natočil mlado vino, katerega krst so prikazali 
gostje s Primorske in z. njim so si potem še nazdravili. 

Večerje zaključil mladi harmonikarski orkester učencev Marja
na Smolnikarja, sestavljen nalašč za to priložnost. Obiskovalci 
pa so bili še povabljeni na družaben klepet v avli ob prigrizku, 
ki gaje pripravila Turistična kmetija Kocjančič. 

FRANCKA TOMAN.joto liregar, Krbin 

logijo. Čistost pomeni odpoved telesni in javni ljubezni, za 
katero se vsi zagreto zavzemajo, dokler se ne pojavijo pisma 
nekdanje služkinje, ki ima razmerja z mnogimi moškimi in 
tudi vsemi tremi svetniki. Izbrani ženin je menda sin enega 
izmed njih. V vrhu se zastavi vprašanje, kateri izmed njih je 
oče? V razpletu izvemo, da so vsi trije že več kot 2 desetletji 
plačevali preživnino za sina. Župan odloči, da pokličejo na 
matični urad in povprašajo po očetu tega nesrečnega sina. 
Izkaže se, da služkinja še nima otrok in je vse tri svetnike 
vlekla za nas. Razsnova pa prinaša srečen konec, kar dve 
poroki med učiteljem in županovo hčerjo ter kmečkim fan
tom in sosedovo deklico. Za predstavo so igralci našli tudi 
primerne kostume in sceno, kije dajala zgodbi izpred stotih 
let večjo verodostojnost. 
In tudi sporočilo same zgodbe ni tako slabo, če si po pred
stavi dovoliš kratek diskurz o sodobnem svetu z vprašanji, 
kijih burka predstavlja ne le smešno, celo ironično. 
Vsekakor večer, ki ga je bilo škoda zamuditi. Naslednja pri
ložnost pa je v soboto, 18.12.2004, ko se bomo smejali ob 
tipični angleški komediji Med dvema ognjema, ki jo izvaja 
gledališka skupina iz Ljutomera in je za svoje delo prejela 
že več prestižnih nagrad amaterskega odra. 

MAL 



Komorni zbor Limbar je zlat 
V Soboto, 20. novembra, je V Kristalni dvorani v Škof ji Loki po
tekalo prvo regijsko tekmovanje odraslih pevskih zborov, ki ga je 
pripravil Javni sklad Republike Slovenije za kulturne dejavnosti. 
Na tekmovanje so se uvrstili zbori iz. območja Gorenjske, ki so 
bili v letu 2003 ali 2004 predlagani za nastop na medobmočni 
reviji ali regijskem tekmovanju in jih je potrdil umetniški svet 
tekmovanja po analizi delovnih posnetkov zbora, 
komorni zbor Limbar z. zborovodkinjo Elizabeto Pirnatje uspeš
no prestal postavljene stroge kriterije za nastop na tekmovanju. 
Na njem seje predstavil z. zahtevnim programom, kije bil v skla
du z. navodili sestavljen iz slovenske ljudske pesmi (Samo Vrem-
šak: V hartelcu rastejo rože lepe), umetne skladbe slovenskega 
avtorja 20. stoletja (Vilko Ukmar: Opolnoči; Srečko Kosovel), 
skladbe iz obdobja romantike (Sergej Rahmaninov: Ave Marija; 
Lilurgija Janeza Zlaloiistega) in skladbe po lastni izbiri (Bela 
Bartok: Štiri slovaške ljudske). Pri sklopu Barlokovih skladb je 
zbor na klavirju odlično dopolnjeval Tomaž. Pirnat. 

Komorni zbor Limbar je s svojim zvenom, muzikalnostjo in od
lično tehnično izvedbo doživel veliko navdušenje med poslušalci 
ter pri žiriji, ki sojo sestavljali ugledni slovenski ustvarjalci na 
področju zborovske glasbe Branka Potočnik, Tomaž. Habe in Ivo 
Jelerčič, saj je zbor z zbranimi točkami osvojil zlato priznanje re
gijskega tekmovanja. Komorni zbor Limbar je svoj uspeh okronal 
tudi s priznanjem za najboljšo izvedbo slovenske ljudske pesmi. 
Dosežen rezultat je za pevke in pevce ter za zborovodkinjo Eli
zabeto Pirnat potrditev osemletnega prizadevanja za kakovostno 
umetniško poustvarjanje, nagrada za vložene ure vaj in nastopov 
ter zanimiva nova izkušnja. 

sk 

Občni zbor DPM Moravče 
Na sobotni večer, 20.11. 2004, je DPM Moravče priredil Občni zbor. Povabljeni 
gostje so začeli prihajati okoli 19.30, okrog 20.00 seje pričel uradni del s spre
jetim dnevnim redom. Po prebranih poročilih in govorih vodje posameznih skupin. 
SO nas Imeli priložnost pozdravili tudi naši gostje iz. drugih društev, in sicer pred
sednik ljubljanske revije Igor Vidergar, predstavnica ZSPM Adriana Hauptman, 
HPM Maribor. DPM Kamnik, predstavnik PGD Moravče in ostali. Žal seje župan 
obrtne Moravče, Martin Rebolj, le pisno odzval na naše povabilo in se opravičil 
za odsotnost. 
Sledila je izvolitev novega vodstva društva. Nestrpno smo pričakovali rezultate. Raz-
glasila jih je volilna komisija. Dobili smo povsem novo, spremenjeno vodstvo, ki ga 
"edaj sestavljajo: predsednik Teodor Bratun, podpredsednik Peter Pergar, tajnica 
Maja Cerar in blaga jniearka Nina Jemee. Sprejeli smo tudi nekaj novih članov v 
Upravni odbor, nato je novi predsednik društva predstavil načrt dela v letu 2005. 
Seveda so uradni del popestrili tudi odličen harmonikar Peter Merela in fantovski 
Pevski zbor "Vandrovčki". S tem smo zaključili Občni zbor, kateremu je sledita pogo
jev, zabava, glasba in ples z. ansamblom •Študentski trio" v gostilni Pri Frfrav. 

MAJA CERAR 

Iz dobrih, zdravih korenin, Jesenski 
cvet ozarja lica, kijih Je narisal čas 
Tretjega decembra, ko se spomi
njamo rojstva našega velikega 
pesnika Franceta Prešerna, so 
v poznih popoldanskih urah 
dvorano Kulturnega doma v 
Lukovici napolnili mladi po 
srcu in njihovi vodje, da bi se 
poveselili, si ogledali predstavo 
ter ob dobrih mislih in željah 
drug drugemu zaključili iztekajoče se leto. 
Lepo je bilo videli do zadnjega kotička napolnjeno dvorano 
zadovoljnih in srečnih ljudi, ki so prisluhnili uvodnim besedam 
Majde H rova t, pobudnice oziroma »velike mame« Medgenera-
cijskjga društva Jesenski cvet, ustanovljenega pred tremi leti 
v občini Domžale, ki pokriva tudi občine Lukovica, Moravče, 
Mengeš in Trzin. Društvo šteje dvajset skupin, v kratkem, smo 
slišali, se bodo povečali še za dve skupini. Majda in vodje skupin 
so tO prijetno srečanje pripravile starostnikom, da jim polepšajo 
dan in vsaj za tisto popoldne odženejo samotnost, monotonost 
in tegobe, ki jih prinašajo pozna leta. 
K dobremu razpoloženju je prav gotovo prispevala tudi zabavna 
igra Navadni človek, ki jo je uprizorilo Kulturno društvo Janko 
Kersnik Lukovica. Zelo kakovostno odigrana igra, ki smo seji 
od srca nasmejali, nosi sporočilo. Človeka je potrebno imeti 
rad, ali ga ljubiti, takšnega kot je v resnici, ne idealov po ka
terih je prepoznaven. Vse to se nam prepogosto dogaja tudi v 
vsakdanjem življenju. 
Za to lepo in družabno popoldne se je Majda Hroval posebno 
zahvalila Občini Lukovica, kije brezplačno odstopila dvorano 
Kulturnega -doma ter KD Janko Kersnik, ki je veselo pred
stavo poklonilo Medgeneracijskemu društvu Jesenski cvet ob 
kulturnem dnevu Slovencev. Seveda gre zahvala tudi direktorju 
gostinskega podjetja Trojane Bojanu Gasiorju, ki vse navzoče 
pogostil s slavnimi trojanskimi krofi. To je njegova zelo lepa 
lastnost, ki jo je že neštetokrat ponovil in ne odkloni tudi pro
silcev raznih društev za denarno pomoč. 
Po končani predstavi je v vlogi dobrotnika in preobleki Miklavža 
Vili Golob povedal nekaj misli, ki tiče globoko v nas samih, le 
znati jim moramo prisluhniti ter jim pustiti, da v pravi luči in 
podobi privrejo na dan. 

December je mesec pričakovanj, obdarovanj in voščil. 
Zato Medgeneracijsko društvo Jesenski cvet ob tej pri
ložnosti želi vsem svojim članom in občanom prijazne 
božične in novoletne praznike ter mnogo zdravja, sreče 
in razumevanja v naslednjem letu. 

MILENA BRADAČ 

Srečno in zdravo leto 2006. 

Jlaj bo vsak dan v letu s Spino cenejši. 

Mercator 



Rokodelci delovno pričakujejo novo leto 
Počitnice, kjer so za mesec dni prenehali z delom tudi člani 
Rokodelskega društva, so že davno mimo. 
Na oktobrskem srečanju pa so vseeno prinesli s seboj vse, kar 
so med prostim časom naredili. Pokazali so izdelke vezenja 
(rešilje), kvačkanja, oblikovanja in slikanja. Izdelkov vezenja 
S tehniko rešilje je bila še posebno vesela njihova mentorica 
iz Radovljice Mojca Žula. Pred njo SO se razprostirali prti, 
prtički in tudi zavese. 

Na oktobrskem srečanju so izdelovali izdelke, ki bodo po
pestrili božično-novoletno vzdušje. Oblikovali in izrezovali 
SO čestitke, kvačkali metuljčke in iz papirja zgibali zvezdice. 
Nekateri pa so se lotili vseh del in bili pri tem zelo uspešni. 
V decembru bodo izdelovali iz das mase in slanega testa 
okraske. Lotili se bodo svečnikov, venčkov, figuric za jaslice 
in simbolov za srečo. 
Pridružite se jim! 

B. DORIČ 

Novoletno voščilo 
Res je, da delamo za svojo dušo. Res pa je% 

tudi, da želimo, da izdelki naših dedov in babic 
ne hi potonili v pozabo. Zato se vsak mesec 
sestajamo, ohranjamo kulturno dediščino in 
Z njo seznanjamo tiste, ki jih tO zanima. Veseli smo, da vas 
je vedno več takih. Tistim, ki se nam boste v prihodnjem letu 
pridružili, bomo osebno segli v roke, drugim pa preko na
šega glasila voščimo tudi v prihodnjem letu vse dobro. Časi 
niso tako slabi, kot je ponekod slišati! Če pripomoremo k 
dobri volji tudi sami s prijazno besedo in morda še z. lepim 
izdelkom, bomo polepšali dan marsikomu in še sebi. Po
skusite, se splača! 

Lepo praznovanje vsem skupaj želimo 

Rokodelci Moravske doline 

Potep po Idriji 
V nedeljo, 3.11. 2004, smo se skavti klana Mcmaček zbrali pred 
ž.upniščem, da odrinemo na celodnevni izhod. 
Niti sanjalo se nam ni, kam bomo šli, vedeli smo le, da gremo. 
Vreme nam je pošteno zagodlo, vendar skavti ne poznamo 
slabega vremena, poznamo le slabo opremo, smo se vseeno 
podali cilju naproti. 
Po poti smo reševali uganke, ki so namigovale na naš cilj. In 
kmalu se je pokazalo, da nas pot pelje proti Idriji. Pripeljali 
smo se na divjo točko. Ogledali smo si namreč Divje jezero. 
Zaradi obilice padavin je voda narasla in prekrila pot okoli 
jezera. Prebrali smo besedilo o zgodovini jezera in se nato podali 
proti središču Idrije. Ogledali smo si grad Gevverkeeneg, cerkev 
sv.Antona, gimnazijo, ki je imenovana po našem matematiku 
Juriju Vegi in se seznanili z. njihovo zgodovino. Ker pa je bil dež. 

do nas še vedno neusmiljen, smo si poiskali streho nad glavo 
in pričeli s kuhanjem skavtskega kosila (če niso bili makaroni, 
potem so bile ... hrenovke). Za konec pa smo se »posladkali« 
s kviz.om in poslovilnimi pismi naših petih starih mačkov. Saj 
veste, nekateri prihajajo, drugi odhajajo. Stari mački so sesta
vili pismo njihovih spominov, grenkih in sladkih, mi pa smo jih 
spomnili na nepozabne in nerazdružijive trenutke v skavtski 
skupnosti. V solzah in smehu na ustih smo si izmenjali pisma in 
sekiro, ki naj odhajajočim še naprej pomaga premagovati težave 
na ozki poti in naj se še naprej tako dobro znajdejo v življenju, 
kot so se kot skavti v naravi. 
Vsega lepega je enkrat konec, čeprav je bilo bolj mokro kot 
suho, smo se radi podali na pot proti domu. 

LAURA GOTAR, joto Urška Vozel 

mit in novo LETO 
To je CAS, ko se narava odene v spokojnost 
svetlega pričakovanja. 
To je TRENUTEK, da se ozremo vase in polni 
novega upanja stopimo v korak z ljudmi, ki so 
nam iskreno dragi! 
ŽELIMO VAM, DA VAM BOŽIČNI DAN PRINESE 
MIR IN VESELJE V VAŠ DOM IN NAj BO NOVO 
LETO 2005 SLADKO KOT BONBON! 

SKAVTI 



Namenjeno mladini in vsem. ki jim je 
mar za mlade 
Smo mladi, polni življenja, polni idej in se seveda radi družimo. 
Kaj drugega bi lahko storili, kot da ustanovimo Klub mladih. 
Pred nekaj tedni se nas je v prostorih Društva upokojencev na 
pobudo Primoža Meglica zbralo trinajst. 
Naša želja je, da hi v Moravčah končno dobili prostore, v katerih 
bi se družili. S pomočjo sponzorjev bomo v te prostore namestili 
računalnik ali več in počeli seveda kaj koristnega. Tako bi v 
prostem času vedeli, kam iti, naši starši pa bi vedeli, kje smo. 
Društvo upokojencev nam je odobrilo prostor v njihovem domu 
v Moravčah. A vendar so to samo obodne stene. Prostor, ki bi 
ga lahko uporabil kol sobo ali dvorano, moramo še dogradili. 
Tudi sami bomo pomagali pri delu. Kakršna ki d i oblika pomoči 
bi nam prišla prav, če tudi v skromnem znesku. Veseli bomo 
vašega razumevanja in skrbi za nas mlade. 
Mogoče moramo povedati še to, da so člani Kluba mladih, ki 
bodo uporabljali te prostore, lahko vsi mladi, ki si to želijo. Če 
si želite samo druženja in skupne uporabe računalnika, ali pa 
imate še druge zanimive in ustvarjalne zamisli in predloge, se 
nam pridružite. Seveda pa nam najbrž ni potrebno poudarjati, 
da morajo imeti vsi v društvu čut za etične in socialne norme 
ter čut za skupno lastnino. 
Kako resno mislimo, vam pove nekaj naših imen, kijih z. veseljem 
izpostavimo: predsednik: PRIMOŽ MEGLIC, Šlandrova 17, 
1251 Moravče, elektronski naslov: mladina@misek.com 
Vaše zamisli in želje lahko pošljite na moj naslov! 
Podpredsednica: Špela Igrec, podpredsednik: Jožko Prosenc, 
tajnica: Karmen Pajk, blagajnik: Klavdija Rudolf 

PRIMOŽ MEGLIC 

S skupnimi močmi za varnejši in 
riutri boljsiji 

Društvo krajanov Tuštanja, Občina Moravče in Prodnik smo 
skupaj uspešno končali projekt za boljšo požarno varnost 
in vodno oskrbo v kraju Tuštanj. Postavljenih je bilo sedem 
hidrantov in zamenjanih skoraj tisoč metrov cevi. 
Krajani se najlepše zahvaljujemo podjetju Prodnik. Njihovi 
delavci si zaslužijo vso pohvalo; kljub slabemu vremenu so 
se z. veliko vnemo in prizadevnostjo trudili, da bi delo končali 
na najboljši način. 
Obenem se zahvaljujemo podjetju Termit Moravče za pesek, 
ki smo ga porabili za zasip cevi, ter prevozniku Francu Le-
vičniku, ki nam je vedno na razpolago z.a dovoz peska. 
Le s takšnim sodelovanjem je mogoče izpeljati tako obsežen 
projekt. 

FRANCI CERAR, predsednik društva 

DRUŠTVO KRAJANOV ZG. IN SP. TUŠTANJA 
ŽELI VSEM BRALCEM VESEL BOŽIČ TER 

SREČNO IN USPEŠNO LETO 2OO5. 
O B TEJ PRILOŽNOSTI SE ZAHVALJUJEMO 

VSEM, KI STE NAM KAKORKOLI 
POMAGALI PRI ORGANIZACIJI 

PRVOMAJSKEGA SREČANJA. VSE PA ŽE 
SEDAJ VABIMO NA 12. PRVOMAJSKO 

SREČANJE. POTRUDILI SE BOMO, DA 
VAM BO V NAŠI DRUŽBI PRIJETNO. 

Občinsko združenje borcev In 
udeležencev NOS Moravče 
Tudi v letošnjem letu. ki se izteka, smo bili delovni. Skrbno smo 
se pripravljali in izvedli spominske svečanosti pred spomeniki 
padlih borcev. Pri pripravah nam je veliko pomagala ZLSD 
Moravče. Imeli smo več proslav. 30. aprila smo proslavo name
sto v Češnjicah imeli v Moravčah pred spomenikom NOB. 
Osrednja svečanost pa je bila 14. avgusta na Grmačah ob 
60-letnici požganih vasi, ob obujanju spominov na poboje in 
izgnanstva - okupatorjevega nasilja. V bogatem kulturnem 
programu je bil slavnostni govornik predsednik ZLSD in 
evropski poslanec Borut Pahor. Številen obisk je pokazal, 
da je ohranjanje tradicije NOB še vedno v zavesti ljudi. 
Občinsko združenje borcev in udeležencev NOB želi vsem 
občanom v novem letu mnogo sreče, zdravja, uspehov. 
Čestitamo vam ob dnevu samostojnosti. Vesele praznike in 
srečno novo leto! 

Ante Pajk, OOZB Moravče 

Moravski upokojenci martinovali 
Moravski upokojenci so krst novega vina opravili že teden 
pred inartinovim v soboto, 6. novembra 2004, na kmečkem 
turizmu Benko v Spodnji Ščavnici. 

Martinovo kosilo, ki smo ga imeli po nakupovalnem izletu v 
madžarskem Lentiju, smo si privoščili v popoldanskih urah. Po 
obedu so nekateri člani društva pripravili krst mladega vina, ki 
so ga poskusili tudi ostali udeleženci. Za razvedrilo je poskrbel 
Lipe Štejem, humorist in harmonikar; ob njegovih skladbah se
veda ni manjkalo številnih plesalcev. Družba, kije tokrat štela 
38 članov, je tako preživela še en zanimiv in zabaven izlet, ki se 
je končal v Moravčah v poznih večernih urah. 

Po zapisu Jožeta Novaka 

Miklavževa prireditev za otroke iz 
rejniških družin - zahvala Rotary 
clubu Domžale 
Miklavžu je z. njegovim spremstvom in pomočjo Rotary cluba 
Domžale v četrtek, 2.12.04, v Kulturnem domu Lukovica, po
novno uspelo, da nas je vse v rejništvu prijetno presenetil in 
nam pričaral delček tiste vznemirjenosti in pričakovanja, ki sta 
tako značilna z.a ta praznični decembrski čas. V imenu vseh 
rejniških družin in Centra za socialno delo Domžale se iskreno 
zahvaljujemo za lepa darila, s katerimi je Miklavž razvedril in 
olepšal dan številnim otrokom iz. rejniških družin. Razdelil je 
kar 153 zares lepih in uporabnih daril. 

Še enkrat prisrčna hvala! 
MARTA TOMEC, Center za socialno delo Domžale 

mailto:mladina@misek.com


Starejši dečki najuspešnejši 
Končanje jesenski del v Medobčinski nogometni ligi-Ljubljana. 
NK TERMIT v letošnji sezoni tekmuje v kategorijah mlajši dečki 
(do 12 let), starejši dečki (do 14 let) in člani. V jesenskem delu 
so največ zadovoljstva ljubiteljem nogometa v Moravčah pri
igrali starejši dečki, ki o suvereno osvojili prvo mesto. Da gre za 
dobro in nadarjeno generacijo ob prvem mestu dokazuje tudi 69 
doseženih zadetkov ob le 7prejetih. Najpogosteje sta mrežo na
sprotnikov, po štirinajst zatresla Marjan Kos in Alen Džafič. 
Ekipa mlajših dečkov pa je po jesenskem delu na zadovoljivem 
šestem mestu. Ekipi se je pridružilo lepo število novih mladih 
nogometašev. 

Manj od pričakovanj je dosegla članska ekipa. Po prejšnji sezoni, 
ko so osvojili šesto mesto so se od aktivnega igranja nogometa 
poslovili legendarni kapetan moravškega nogometa Marko Ur-
banija, Andrej Črv in Dejan Urankar. Vseeno smo od pomlajene 
ekipe pričakovali nekoliko boljše rezultate. Fantje so odločeni, 
da bodo zamujeno nadoknadili v spomladanskem delu. 
Vse klubske selekcije bodo aktivne tudi pozimi. Mlajši in starejši 
dečki bodo trenirali v dvorani, igrali pa bodo v Kamniško-Dom-
žalski zimski ligi v Športni dvorani v Komendi. Mlajši dečki 
bodo branili drugo mesto iz. prejšnje sezone, starejši dečki pa 
so že odigrali dve tekmi in dosegli dve zmagi. Članska ekipa se 
bo udeleževala raznih turnirjev. 

UO NK TERMIT MORAVČE 

Levstikova pet naj povezuje 
V soboto, 13. II., je bilo že 18. popotovanje po Levstikovi poti 
od Litije do Čateža. Levstikova pot sega že v leto 1987, ko seje 
na pot odpravilo 397 popotnikov iz. vseh koncev Slovenije. 
Kljub deževnemu vremenu se je skupina pohodnikov iz. Moravč 
in okolice podala na to 22 km dolgo pot. V Litiji so pustili 
avtomobile, si oprtali nahrbtnike, oblekli palerine, zavihali 
hlačnice in se odpravili na pot. Na začetni postaji v Litiji so 
kupili knjižice za kontrolne žige, avtobusne karte za povratek 
in brošure s podatki o Levstikovi poti. Izbrali so si južno traso 
Levstikove poti, ki je vodila skozi Jezni Vrh, Vinji Vrh in Pol
jane skozi Sevno, Gornji in Dolnji Vrh, naprej proti Zagriču in 
Razboram do cilja na Čatežu. 
Pot je bila že od vsega začetka blatna in spolzka. Kljub slabim 
vremenskim pogojem so prispeli na cilj po 5 urah hoje. Ustavili so 
se le za kratko malico in na vmesnih postajah za kontrolne žige. 
Na cilju so jih pričakali domačini s kulturnim programom in 
toplim čajem. Kar hitro so se odločili za pot nazaj, saj so bili 
potrebni suhih oblačil in toplega doma. Čakanje na avtobuse je 
bilo najslabše, kar so doživeli na tej poti. Prerivanje ljudi, jeza 
in nepotrebne besede so jim ostale v neprijetnem spominu. 

Martinovo malo drugače ? 
Člani Smučarskega kluba Termit 
Moravče si bomo letošnjo Marti
novo soboto še kako zapomnili. 
Za veselo martinovanje so si 
nekateri izbrali kar naše športne 
objekte, t.j. skakalnice za osnov
no šolo v Moravčah. Očitno za
radi veselja, da je tudi letos vino 
kljub slabi jeseni odlično uspelo, 
so na teh objektih naredili kar 
nekaj škode. Do sedaj še vedno 
neznanci, so pripeljali samo-
kolnico, s katere so odstranili 
tovorni del in se z. njim vozili po 
plastiki skakalnice, po početju pa 
svoje »športne rekvizite« pustili 
ob izteku. Prav tako so izpulili 
vse lesene stopnice, katere vodijo 
na zaletišče srednje skakalnice, 
iz. te iste skakalnice pa so uspeli 
iztrgati tudi kovinski del, kjer si 
skakalci pripenjajo smuči pred 
skokom. Ker pa jim to še očitno ni 
bilo dovolj, so neznanci poskušali 
podreti še lesen kozolec ob ska
kalnicah, kar pa jim ni uspelo, 
so pa v veliki meri poškodovali 
streho kozolca, lesene skodle pa 
razmetali v bližini in po bližnjem 
travniku. Le zakaj je to nekaterim 
potrebno? Veliko je možnosti, tudi 
v Moravčah, kjer lahko sprostijo 
svojo odvečno energijo malo 
drugače. 
Člani našega kluba smo svojo 
energijo v mesecu novembru 
večkrat sproščali na Miklavžu 
ob urejanju skakalnic. V mese
cu januarju, točneje 19.01.2005 
praznuje klub petnajsto obletni
co samostojnega delovanja. Če 
bodo vremenske razmere ugodne, 
se nam v sredini meseca januarja 
na teh skakalnicah obeta več tek
movanj tako na državnem, kakor 
tudi na regijskem in lokalnem 
nivoju. O vsem boste seveda ob- f^drjjm 
veščeni preko oglasov na lokalni ^ f l 
ATV in s plakatov. Pričakujemo 
pa tudi od vas bralcev tega časopisa, da si boste tekme z. veseljem 
ogledali in v športnem duhu spodbujali tekmovalce. 

RA.IKO GARROVEC 

Poz.no popoldan so le prispeli v Litijo in nato v topel dom, kjer 
jih je čakala bogato založena miza. Ko so se ogreli in malo 
spočili, so bili mnenja, daje Levstikova pot lahko zelo lepa, saj 
je pokrajina zelo slikovita, polna vinogradov, zidanic, starih 
objektov in prijaznih ljudi. Drugo leto se bodo odpravili na 
pol, ampak ... 

H. DOR1Č 

http://Poz.no


Študentski klub Domžale: 

Zimske radosti trkajo 

na vrata ŠKD 
Mesce december je pred vrati in V študentskem klnhn pri
haja na spored polno zanimivih in zabavnih, predvsem pa 
Snežnih dogodivščin. Že lansko leto je bilo nemalo snežnih 
ugodnosti tako za člane, kot tudi za nečlane in ker je bil 
odziv vedno dober, smo se odločili, da vam tokrat stvari 
ponudimo v še nekoliko bolj obširnih akcijah. 

OTVORITEV DOMAČE SMUČARSKE SEZONE 
Zima ie trka na vrata, zato smo z.a vas pripravili otvoritev 
domače smučarske sezone, ki bo na smučišču Cerkno. Seve
da, če nam bodo temperature in sneg naklonjene. Prvič se 
bo •( 'erkno* dogajalo v sredo, 22.12. 2004. Cena za člane 
ŠKD in ŠKK Za celodnevno smuko s prevozom bo skromnih 
2.500 SIT, za vse ostale pa 6.000 SIT. Drugič, prav tako v 
sredo, 29.12.2004 pa bo potrebno članom ŠKD/ŠKK odšteti 
3.500 sit, vsem ostalim pa 7.500 sit. Tokrat bo v ceno poleg 
prevoza in smučarske karte všteta šc piz.z.a in pijača. Rok 
prijav je vsakič dva dni pred odhodom torej v ponedeljek. 
20.12.2004 ter ponedeljek. 27.12.2004. 

KOPE 2005 
Na spored pa prihaja tudi Vikend ski parly! V letu 2005 
smo samo za vas pripravili vikend smučarske pakete po 
najbolj ugodnih cenah doslej! Prvič se bo ta vikend zgodil 
21. januarja 2005, nadaljeval pa se bo vsak drugi vikend 
do konca februarja! Vse skupaj se ho dogajalo na skraj
nem in najvišjem delu Pohorja - smučišču Kope. Cena bo 
skromnih 14.600 Sllkov za člane ŠKD in ŠKK. medtem ko 
boste ostali plačali, še vedno skromnih 18.990 SIT In kaj 
VSe je všteto V ceno'.' Prevoz, iz. Domžal do Slovenj Gradca. 
2x nočitev s polpenz.ionom, 3-dnevno smučarsko karto 
(vključno z nočno smuko), ski bus od hotela do smučišča, 
testiranje snovvboardov Goltcsc, vso organizacijo in ani
macijo na smučišču in V hotelu. Tudi tukaj so števila mest 
omejena, vse informacije pa dobite v ŠKD ali na telefonu: 
01/721-97-10, 041-757-727. 
KULTURNA DOGAJANJA 
Da pa ne bomo osla I i samo pri smučanju, bi vas radi opo
zorili na nekatera kulturna dogajanja, ki se pripravljajo. V 
prostorih ŠKK je možen ogled fotografske razstave sprejetih 
del z natečaja Arhitektura. Fotografije so na ogled tudi na 
www.studentski-klnh.com. 
AH si zagrizen popotnik in bi želel delili svoje izkušnje in 
Posnete fotografije s ŠKD-jevci.' Če sta tvoja odgovora DA, 
lahko v ŠKD ju pripraviš POTOPISNO PREDAVANJE. Na 
Voljo ti je velik, prijeten prostor in oprema (računalnik, 
projektor, veliko platno). Prijave in info SAMO na e-mail 
info@studentski-klub.com. 

ZIMSKO OBARVARNI FILMSKI VEČERI 
I Umski večeri v decembru bodo nekoliko drugače, predvsem 
decembrsko obarvani. Ogledali si bomo naslednje filme: It S 
all about love. Ledena doba. Cool runnings. Peterka: leto 
odločitve. Himalaja, Kako p- C.rinch ukradel božič. Čudež 
na 34. ulici. Filmski večeri bodo tokrat ob ponedeljkih in 
Petkih ob 20. uri. medlem, ko si lahko ob torkih, sredah in 
četrtkih ogledale športne prenose na velikem platnu. 

MATEJA KEGEL 

Z Učnimi izdelki 
otroci zbirali 
sredstva za otroke 
Že tradicionalno v začetku decembra 
šola organizira prodajno novoletni 
sejem, da bi zbrala nekaj finančnih 
sredstev, s katerimi se krijejo stroški 
za prevoze in vstopnine otrokom, 
katerih starši težko zmorejo /tlačilo 
le-tega. Otroci z. veseljem in zav
zetostjo pod budnim očesom Inge 
Ivartnik, likovne pedagoginje, iz
delujejo ž.e ves november predmete, 
ki polepšajo dom ali pa razveselijo 
naše obdarovance. Še bolj pa je 
njihov trud poplačan, če ga opazijo 
številni obiskovalci in z.avz.eti kupci, 
da je izkupiček čim večji. Na letoš
njem sejmu SO zbrali 109.490,00 SIT 
Zahvaljujejo se vsem, ki so prišli na 
sejem in z. nakupom otroških izdelkov 
prispevali šolski sklad. 
Zahvaljujejo se sponzorjem: Tele
komu Slovenije in Iskratelu iz 
Kranja, ki sla prispevala nagrade 
za otroke ter Manufakturi Vanda 
in Veri Hrovat. 

M A L, Joto Inge Ivartnik 

ŠOLSKI HOUDAR 
23.12.2004 - gledališka predstava v Kulturnem 
domu za učence razredne stopnje 
24.12. 2004 - ogled kino predstave v Koloseju za 
učence predmetne stopnje 
27. 12. 2004 - 02. 1. 2005 - novoletne počitnice 
08 01. 2005 - med večerno sveto mašo božični 
koncert mladinskega pevskega zbora MUC-ART 
pod vodstvom gdč. Mojce Malovrh v cerkvi sv. 
Martina v Moravčah 
13. 01. 2005 - govorilne ure 
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IRENA 
Irena URBANIJA, s.p. 
Vegova 40, Moravče 
Tel.: 01/7231-104 
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MOJA DOLINA NA DLANI 

z Moravčani, ki so »ušli« prek občinske meje 

JOSIP MAL, zgodovinar 
22. december 1884 - 29. avgust 1978 

"Zgodovina hoče priti do dna vsem pojavom človekovega življenja: preučuje njegov jezik, njegovo 
slovstvo, umetnost, vero, gospodarstvo, družbo - vse pod vidikom nastajanja." (J. M al) 

ŽIVLJENJE 
V vasi Pretrž pri Pečah seje pri Korantovih pred 120-imi leti, 
22. decembra 1884 rodil Josip Mal kot peti otrok od enajstih. 
Fantiča so po osnovni šoli, ki jo je obiskoval v Pečah, poslali v 
Ljubljano v gimnazijo, po maturi pa je odšel na Dunaj študirat 
zgodovino, zemljepis in zgodovino umetnosti. Leta 1908 je 
doktoriral, se leta 1909 vrnil domov ter se zaposlil v Kranjskem 
deželnem muzeju v Ljubljani (po 1. svetovni vojni se ga pre
imenovali v Narodni muzej). Tu je služboval vse do leta 1945, 
od leta 1924 do 1945 kot ravnatelj. Poročil se je leta 1911 v 
Renčah (na Primorskem) z Julko rojeno Pahor. Rodila sta se 
jima sinova Miran (1912) in Vojan (1922). Sin Miran je postal 
zdravnik in bil med drugim zaposlen tudi v domu upokojencev 
Tabor v Ljubljani, kjer danes živi. Vojanov sin Vitanje slovenski 
pisatelj, poznan predvsem mladim bralcem. Josip Mal je umrl 
v Ljubljani 29. avgusta 1978 v 94. letu starosti in je pokopan na 
Lj. Žalah. V domačih krajih je spomin nanj zbledel, saj nanj ne 
opozarja nobeno spominsko obeležje. 
Na gradu Kolovrat, ki je v lasti Malove rodbine, so leta 1995 
pripravili Malov simpozij, na katerem Miran Mal med drugim 
v uvodnem nagovoru o očetu povedal tudi: " V zasebnem živ
ljenju je bil skromen. To je minevalo med družinsko vilo ob 
študentskem naselju in Narodnim muzejem, kjer je med 4. in 6. 
uro popoldne dnevno urejal in pisal svoje razprave... Okoli leta 
1922 seje spoprijemal s fokstrotom, telovadil z litožcleznimi 
ročkami, po šesti uri zvečer pa do večera seje vsak dan sprehajal 
v Tivoliju. Za nedeljo si je prihranil izlet na Sveto Katarino, ob 

Korantova družina pred letom 1900... 
... in ob praznovanju zlate poroke leta 1922 (spodaj). 

Dr. Mal z njegovim veličanstvom kraljem Petrom (drugi z leve) pred 
narodnim muzejem 

Dunajski cesti pa je enkrat tedensko obiskal gostilno pri Ruskem 
carju ali Rogovilcu. Poletje je rad užival na Savi med Črnučami 
in Tomačevim, glavni del dopusta pa je preživljal v Peški dolini 
pri sorodnikih. Obvezno je po malici proti večeru nakosil lojtrski 
voz trave za svežo krmo." (Malov zbornik, 1996, str. 8) 

DELO 
Znanstveno delo Josipa Mala je bilo obsežno in jc segalo na zelo 
različna področja, kar kažejo tudi mnoge objave. Že na Dunaju 
je opravil strokovni izpit za službo v arhivih, knjižnicah in mu
zejih iz zgodovine, pomožnih zgodovinskih ved in umetnostne 
zgodovine. Ukvarjal seje s preučevanjem zgodovinskih virov, 
paleografije in starih listin. V muzeju je bil dolgo časa arhivar 
in je tudi o tem napisal več razprav o arhivih in arhivski stroki 
(Pomen in organizacija arhivov, I9I3, Avstrijski arhivi, I923, 
Kratka navodila za ohranitev arhivov in glavna načela sporne-
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niškcga varstva, 1928). V 
letu 1926 je postal ured
nik Glasnika muzejskega 
društva za Slovenijo in 
podpredsednik društva, 
kar je ostal do leta 1945. 
S področja umetnostne 
zgodovine naj omeni
mo pregled Zgodovina 
umetnosti pri Slovencih, 
Hrvatih in Srbih (izšla 
1924) ter njegove razpra
ve (npr. Sloviti slikarji v 
Ljubljani, 1916...). Zgo
dovinsko raziskovanje je 
namenil predvsem dve
ma obdobjema slovenske 
preteklosti, najstarejši 
slovenski zgodovini in 
času od konca 18. stoletja 
naprej. Tako je napisal vrsto razprav o karantanski kneževini, 
ustoličenju koroških vojvod (K poglavju starejše zgodovine 
Slovencev, Knežji kmet - plemičar, 1923, Koroško vojvodsko 
ustoličenjc, 1939...). Leta 1957 je izšla knjiga Stara Ljubljana in 
njeni ljudje. Njegovo najbolj znano delo Zgodovina slovenskega 
naroda je od leta 1928 do 1939 izhajalo pri Mohorjevi družbi po 
snopičih. S pisanjem slovenske zgodovine je nadaljeval tam, kjer 
je z delom končal Josip Gruden in sicer od francoske revolucije 
in njenih odmevov na Slovenskem pa do leta 1939, saj so v za
dnjem snopiču omenjeni še dogodki ob začetku druge svetovne 
vojne. Pri pisanju je pregledal zelo veliko arhivskega gradiva, v 
katerem je našel mnoge dotlej neznane podatke. Vasilij Melik je 
zapisal: "1'oscbno vrednost daje njegovi Zgodovini tudi smisel 
za probleme vsakdanjega življenja, ki jim je posvetil zelo veliko 
prostora." (Zgodovinski časopis, 1979, 467) 

BIBLIOGRAFIJA Josipa Mala in o Josipu Malu: 
V Zgodovinskem časopisu je Nataša Stergar leta 1979 objavila 
retospektivni izbor objav Josipa Mala in ob tem zapisala, da 
Pregled ni popoln, saj so članki izhajali tudi nepodpisani in 
Pod psevdonimom. 
V Malovem zborniku je Drago Samec objavil Malovo bibliografi
jo (knjige, razprave, članki, ocene, poročila), ki obsega 308 enot. 
Samec navaja, daje to vse, kar je mogel najti in, da je imel težave 
Z ugotavljanjem avtorstva. Tudi v prejšnjih zapisih avtorji navajajo 
različno število Malovih objav, tako navajajo preko 120 znanstve
nih razprav in člankov ter preko 3(K) kritik, ocen, poročil. 

Drago Samec je objavil tudi bibliografijo o Josipu Malu, ki 
obsega 21 bibliografskih enot. prvi zapis o Malu je, kot navaja 
v Narodni enciklopediji, ki je izšla v štirih zvezkih v Zagrebu 
(1925-1929), nato v Slovenskem bibliografskem leksikonu. 
Enciklopediji Jugoslavije... S članki so njegovo delo predstavili 
obširneje ob njegovih obletnicah. O njem je pisal France Ca
puder v knjigi Na bregovih Bistrice, Stane Stražar v Moravski 
dolini ter Tone Ravnikar v Občinskem poročevalcu. Na tem 
mestu zato ne navajam vseh enot, ampak samo najobsežnejše 
in tiste po letu 1995. 

• CAPUDER, K. Josip Mal. Slovenski bibliografski leksikon, 
2. Ljubljana : SAZU, 1933. Str. 30-31. 
• DOLINAR, F.: Zgodovinar Josip Mal. Meddobje 8 (1964) 
5-6. Str. 286-290. 
• DOLENC, J. Zgodovinar Josip Mal - devetdesetletnik. 
Mohorjev koledar za prestopno leto 1976. Celje: Mohorjeva 
družba, 1975. Str. 122-123. 
• RIBNIKAR, P: Dr. Josip Mal in njegovo delo v arhivu in 
za razvoj arhivistike. Arhivi 11 (1989) 1-2. Str. 30-38. 
• ČAS, B. : Malov simpozij, grad Kolovrat. Bilten A. 2(1995) 
3-4. Str. 14-15. 
• M A L O V zbornik. Ljubljana: Znanstvenoraziskovalni center 
SAZU, 1996. 
• PUHAR, A.: Dvanajst avtorjev o velikem Malu s Kolovrata. 
Delo 38(14. 3. 1996) 61. Str. 8. 
• STUDEN, A.: Nekaj sledi iz življenja ravnateljev Kranjskega 
deželnega muzeja. Argo 46 (2003) I. Str. 9-14 

MARTA GORJU P, bibliotekarka 

Za sodelovanje pri nastajanju članka se zahvaljujemo Josipo-
vemu sinu Miranu in vnuku Mojmiru Malu. 

sPrijateljem zdravnikom Rožičem je prehodil vso Moravsko dolino 
v času letnega dopusta 

NASVET/ IZ DOMAČE LEKARNE 
desen se počasi že preveša v zimo in skupaj s krajšimi dnevi in 
slabim vremenom prinaša med nas tudi številne zdravstvene 
težave. Med le-temi so najštevilčnejši prehladi in nahodi. kise 
lahko stopnjujejo tudi v gripo ali angino. 
Prehlad je tako najpogostejša virusna bolezen zgornjega dela 
dihal, ki se začne s slabim počutjem, izcedkom iz nosu - ta 
se pojavi tretji dan po okužbi z virusom, spremljajo pa ga tudi 
bolečine v grlu, suh dražeč kašelj, hripavost povišana telesna 
temperatura. Ponavadi ne traja dlje kot en teden, razenčepride 
do zapletov zaradi dodatnih bakterijskih okužb. Pri prehladih si 
lahko pomagamo z vitamini, čaji in zdravili proti povišani tele
sni temperaturi in bolečinam. Poleg tega imamo na voljo tudi 
pastile in pršila za pekoče ali boleče žrelo, kapljice in pršila za 
nos ali pa kombinirane pripravke proti prehladu. Med vitamini 
ima pri prehladu največji pomen vitamin C. ki ga lahko zaužije
mo s hrano, prav tako pa je na voljo v obliki tablet ali prahu. Z 
vitaminom C bomo povečali našo odpornost in tako zmanjšali 
možnost, da bi obležali v postelji. 
Med čaji, s katerimi preprečujemo prehlad, So čajne mešanice 
plodu sipka, cvetov lipe, cvetov bezga in listov melise. 
Vedno pa je dobrodošla topla postelja in vsaj nekajdnevni po
čitek, saj če bolezen preživimo stoje, se zdravljenje zavleče, prav 
tako pa lahko okužimo svoje domače ali sodelavce. 
Da pa vam slabo počutje in prehlad ne bosta zagreni/a že tako 
napornih delovnih dni, oziroma pokvarila prazničnih načrtov, naj 
vam trije "decembrski možje" vsak po svoji meri prinesejo veliko 
vrečo zdravja in osebne sreče. Če pa tudi to ne bo pomagalo, 
se oglasite v naši lekarni. 

Barbara Kobal, mag. farm. 



PISMA BRALCEV 

Tokrat se je v uredništvu nabrala prava gora pisem bralcev. 
Ker nekatera prinašajo vsebino, ki po mnenju članic uredni
škega odbora ni primerna za objavo, smo jih oddale v presojo 
Izdajateljskemu svetu, ki ga vodi župan. Objavljamo jih po 
njihovi presoji. Izdajateljski svet v nadaljevanju zapisnika 
priporoča Uredniškemu odboru, naj objavljamo v prihodnje 
vsa pisma bralcev, ki nimajo žaljive vsebine. 

DEMOKRACIJA IZ BRUSLJA - PO MORAVSKO? 
Odziv na Pisma bralcev iz 9. štev Novic iz Moravske doline, 
Ljudmile Novak z Imenj 
Upam si domnevati, da nihče ni spregledal letošnjih ameriških 
predvolilnih dogajanj. Finalna tekmeca sta se neusmiljeno obdelo
vala, z. izjemno nizkimi in tudi umazanimi udarci. Ko pa se je začelo 
svitati, kdo bo zmagal, že pred objavo uradnih rezultatov volitev, 
je demokratski kandidat Kerry čestital predvidenemu zmagovalcu 
Z res izbranimi in dobronamernimi izrazi. Zmagovalec Bush pa je 
zatem povabil tako Kerryja, kot vse, ki so volili zanj, naj združijo 
moči in sodelujejo pri graditvi boljših skupnih programov. Vse, kar 
je bilo povedano v predvolilni bitki, je bilo pozabljeno. 
V Moravčah pa povsem drugače: predvolilnega boja sploh ni bilo, 
kandidati so objavili svoje programe brez žal besed o konkurentih. 
V zaključnem merjenju je bil izid za zmagovalca enak kot v Ameriki, 
potem pa se je začelo: 
Poraženi kandidat ni zmogel čestitati zmagovalcu, pač pa je zmogel 
ugotovitev »kljub tesnemu izidu« (na str.6 Novic iz Moravske do
line). Pa izid ni bil tesen, a tudi če bi bil, zmaga je pač zmaga in 
spodobno je, da poraženec čestita zmagovalcu. 
A to še ni vse: v pismih bralcev se iz. Bruslja oglasi žena poraženega 
kandidata, ki zapiše (predzadnja stran MN-brez. štev.): »čeprav so 
bili vsaj trije kandidati boljši od izvoljenega župana ...«. 
Ta je pa res malo prehuda. To namreč pomeni, da smo volivci 
tepci, ker ne razumemo, da so trije kandidati boljši od tega, ki smo 
ga izvolili, izvoliti pa bi morali najboljšega, to pa je seveda mož. 
Županje. In če bi se ta tudi odpravil v Bruselj ali vsaj v Ljubljano, 
bi bil naslednji najboljši kandidat morda sin? 
Morda so to nove smeri demokracije, ki jo učijo v Bruslju? 
Teh novih navodil o demokraciji sicer še nismo videli in dokler jih 
ne bomo, bo veljalo to, kar je obveljalo tudi po letošnjih slovenskih 
parlamentarnih volitvah: volivci imajo vedno prav. Volivci tudi 
vedo, zakaj niso več zaupali LDS in so raje volili Janšo, enako pa 
seveda velja tudi za Moravče, zakaj niso izvolili kandidata, ki jim 
ga je tako toplo priporočila dosedanja županja: svojega moža. 
Tudi vse v nadaljnjem navedeno v pismu bralke ni dostojno evropske 
poslanke, pa pustimo to, ima pravico, da pošlje tako pismo. Volivci 
pa imamo pravico, da sami izberemo svoje predstavnike. Ali smo 
izbrali prav, to bomo še videli. 

Bush je povabil nasprotno stran, naj mu pomaga, enako je pozval 
k sodelovanju prav vse stranke tudi Janša. Pričakujem, da bo to 
storil tudi novi moravški župan in upam, da bodo moravški občinski 
svetniki povabilu sledili. Tako je namreč sporočilo volivcev. 

JANEZ V IRK, Limbarska Gora 40 

<XXXXKKXXXXXXXXXX><X><X^^ 

POJASNILO IN ODGOVOR G. VRHOVCU na pismo bralcev, 
objavljenem v Novicah iz Moravske doline, št. 9, str. 34 

Glede te vaše ceste je bilo povedanega že toliko, da je ž.e škoda 
besed, pa naj vendar na kratko povzamem. Dejstvo je, da so si 
krajani pridobili pravico do uporabe ceste od vašega očeta, jo 
usposobili in jo vsa leta vzdrževali (tudi za vas). Narejen je bil ž.e 
tudi projekt za asfaltiranje (tudi na tem delu, ki je kasneje postal 
sporen), ki smo ga skupaj z vami sofinancirali, pa takrat ni bilo 
nobenih pripomb. Po vašem dedovanju pa nam je bila pravica 

uporabe kratena in povsem jasno je, da tu ne more zmagali pravica, 
temveč listi, ki ima "veze". 
Nikomur tudi ni jasno, kakšmi je to vaše prizadevanje za cesto. Toliko 
samohvale, ampak zakaj ni ceste? Ostali krajani Limbarske Gore smo 
do sedaj prispevali preko 25 milijonov lastnih sredstev za izgradnjo 
cestne infrastrukture. To so dejstva, ki so dokazljiva in ne samo prazne 
besede, s katerimi se vi hvalite. Ko se je gradila cesta od vas naprej 
do Vodic, pa tudi na drugi strani do Limbarske gore, so vsi lastniki 
brez. problemov in brez. odškodnine odstopili svojo zemljo. Problem 
je nastal samo pri vas zaradi sebičnih interesov in pa sedaj na novi 
trasi, ki jo omenjate (iz. Gaberja mimo Podmiljšaka) iz. istih razlogov. 
In samo zaradi tega lam še ni asfalta in ne zaradi nas, ki tam nimamo 
nobenega vpliva. Mi pa si želimo, tako kot vsi (tudi vi) samo dostojno 
cestno povezavo, do katere imamo vso pravico, tega pa se ne imenuje 
apelit po tuji zemlji. Vsi (tudi vi) se. vozijo po cestah, ki so speljane po 
tuji zemlji. Tudi vi se ne bi mogli pripeljati na Limbarska goro, če drugi 
ne bi dovolili posega v svoje zemljišče. Smešno, da moram razlagati 
tako logične stvari, ampak po vaših izjavah sodeč, je potrebno, čeprav 
na račun nekaj dragocenega prostora v časopisu. Nelogična je tudi 
vaša izjava o dobrih sosedskih odnosih, prav tako o odstopu vašega 
zemljišča (bog ve katerega), po drugi strani pa s ponosom kažete na 
listo zemljišče, ki sle ga zahtevali nazaj, da bo šlo več po sosedovem, 
saj on ne dela problemov. 
Odgovarjam pa pravzaprav iz. drugega razloga. Skrajno neokusno 
in nepošteno je, kako sprevračate pomen mojih besed. Dobro veste, 
kaj sem mislila tisto, glede otrok. Ampak ker se tako sprenevedate in 
me (nas) žalite, moram pa bolj natančno in nediskretno povedati. Vi 
bi morali misliti na svoje otroke in jim zagotovili prijetno okolje ter 
pridobiti prijatelje med sosedi, ne pa da ste se obrnili proti celi vasi. 
Ni prijetno za otroka, če je v okolju, kjer prebiva, izoliran od vseh, 
namesto da bi se družil z. vrstniki. Ne pustim se tudi žaliti, da mi svoje 
otroke učimo sovraštva. Nasprotno, učimo jih dobrega in naši otroci 
so dobro vzgojeni, se razumejo in se družijo med seboj, ampak spo
štovanja do vas pa od njih res ne morete pričakovati, saj ste jih pred 
leti, ko so bili še majhni, strašili z. oboroženimi varnostniki in napisi 
0 nastavljenih minah, ko so šli iz. šole (o tem sem že pisala). Ne mi, 
ampak vi jim torej dajete slab zgled. 
To je hkrati tudi pojasnilo vsem, ki situacije ne poznajo dobro in 
bi jih neresnične izjave g. Vrhovca utegnile zavesti. Odgovorila pa 
sem izključno na njegove izjave in s tem zadevo zaključujem. 

FRANCKA TOMAN, Limbarska Gora 
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POVOLILN1 ODMEVI 

Časopis, ki izhaja enkrat mesečno, ni najbolj primeren za polemiko, 
saj se bralci večinoma ne spomnijo več, kaj je trdil pisec članka, 
ki je predmet kritike. Zato predlagam, da bralec najprej še enkrat 
prebere prispevek Ljudmile Novak »Povolilni odmevi«, objavljen v 
rubriki pisma bralcev, v 9./2004 številki Moravških novic. 
Volitve so mimo. Ljudje so večinoma sprejeli rezultate takšne, kot 
so, saj je splošno znano, da »imajo volivci vedno prav«. Med tistimi, 
ki se ne morejo sprijazniti z. voljo volivcev, pa je tudi bivša županja 
in sedanja evroposlanka, gospa Ljudmila Novak. Gospa Novakova 
je seveda zadovoljna, da sojo volivci izvolili najprej za županjo in 
nato za evroposlanka. Takrat so volivci ravnali modro. Sedaj, ko so 
za župana namesto njenega moža, v drugem krogu, izvolili Martina 
Rebolja pa so bili zavedeni, saj »je na koncu zmagala propaganda, 
ki je temeljila na širjenju laži in na pretiranih obljubah, ne pa na 
dosedanjem delu«. Glasnik te propagande naj bi bil novoizvoljeni 
Župan, gospod Rebolj. Zato seji zdi potrebno, da nam našteje, kaj vse 
je bilo v času njenega mandata narejeno v občini Moravče (čeprav ni 
jasno, zakaj govori o tem, saj ni bila ona kandidatka za županjo!)-
Prvo, kar je treba ob tem povedati je, da polemika v stilu »rekla 
- kazala«, nima nobenega smisla. Gospa Novakova pravi, da je 
»gospod Rebolj v svojih izjavah po volitvah (kakšno zvezo ima to 



Z volitvami - op.T.I'.) pogosto omenjal tudi moje imetij. Ljudmilo 
Novak - op.T.I'.), verjetno še večkrat oh hišnih obiskih,...« 
V polemiki je potrebno navesti vir (na primer program, tekst, javni 
nastop - kje, kdaj?) s katerim polemiziramo, ne pa izhajali iz. nekih 
domnev, govoric. 
Drugo, gospa županja je imela v občinskem glasilu rezervirano 
celo stran, kjer je bralcem v vsaki številki razložila, kaj so naredili v 
občini, zato je popolnoma nepotrebno, da to ponavlja še po volitvah 
v pismih bralcev. Volivci so si lahko sami ustvarili sliko, kaj je bilo 
v občini narejenega in kaj ne. Govoriti o tem, daje zmagala pro
paganda, kije temeljila na širjenju laži, pa ne pomeni nič drugega 
kol trditi, da volivci niso sposobni razlikovati laži od resnice. 
Mvša županja se pritožuje tudi nad »žalostno slovensko nevoščlji-
vostjo«, ki je bila po njenem mnenju močno prisotna v času volilne 
kampanje. Če stvar poenostavimo, hoče evropska poslanka povedati 
naslednje: volivci so bili nevoščljivi, za župana niso hoteli izvoliti 
njenega moža, ker je bila že ona izvoljena na visoko funkcijo (s temu 
primerno plačo). Poslanka seveda ni sposobna videti, daje ta od
ločitev volivcev s stališča demokracije pozitivna. Veni družini imeti 
evropsko poslanko in župana občine je le prehuda koncentracija 
politične moči. V tem smislu so volivci ravnali politično modro in 
jim je z.a takšno odločitev treba dati priznanje, ne glede na tO, katero 
politično stranko zastopa kandidat, ki so ga izvolili. 
Zaključna misel bivše županje je v stilu njenega celotnega pisanja; 
namigovanje, pisanje o stvareh, ki nimajo zveze z. volitvami, namesto 
uporabe argumentov. Gospa Novakova bi nam rada povedala, daje 
stranka, ki ji pripada Martin Rebolj naslednica tistih, ki so ob koncu 
vojne porušili Moravče. Zato najbrž, misli, da Martin Rebolj nima 
moralne pravice (čeprav ji je ideja všeč) takšne razglednice pošiljati 
volivcem. - Gospe Novakovi je očitno zmanjkalo argumentov. 
Zaključimo z začetkom pisma Ljudmile Novak! Razprave v komisiji 
v Evropskem parlamentu jo »nekoliko spominjajo tudi na županske 
volitve v občini Moravče«. 
Glede na to, da je pri županskih volitvah v občini Moravče, po njenem 
mnenju, »na komu zmagala propaganda, kije temeljila na širjenju laži 
•••« in seje potrdilo znano dejstvo, »daje laž. glasnejša in agresivnejša 
od resnice«, bo imela naša poslanka v evropskem parlamentu še veliko 
dela, da bo tudi evropski parlament spravila na pravo pot. 

TONE PAČ NI K, Vrhpolje 

<x><xxxx><>oooooo<><xx>ooo<>oo<x><xxx> 
Odziv na rubriko Pisma bralcev 
Ko sem v zadnji izdaji Moravških novic bral o samohvali nekdanje 
Županje ge. Ljudmile Novak, nisem mogel prezreti, kako je lahko 
mogoče, da tako nesramno dosedanje delo sedanjega župana g. 
Martina Rebolja, ko je bil le-ta še svetnik. Rad bi poudaril, da ob 
tem ga. Ljudmila Novak spregleduje svoje napake in s tem zavaja 
VSe prebivalce Moravske doline. 
Naj opozorim na dejstvo, ko seje ga. Ljudmila Novak v rubriki »Pisma 
bralcev« hvalila, kaj vse je v svojih šestih letih županovanja naredila, 
je med drugim tudi navedla, da je dala zgraditi med, citiram, »cesto 
Cešnjiee - Dunaj«. To namreč ne ho tako držalo. Ga Ljudmila Novak 
nuj pove po pravici, da je dala zgraditi 50 dolžinskih metrov asfalta 
na cesti Cešnjiee - Tuštanj in pa del cestnega odseka Dunaj. To je 
Približno ista dolžina, kot sem prej navedel. To je 50 metrov dolžine s 
tem daje ta cesta široka le 2,S metra z. muldo skupaj. S tem hi rad po
udaril, daje bilo morda še kje zgrajenega kaj asfalta po koščkih, 
nad bi spomnil še na eno grobo napako ge. Ljudmile Novak. Pri 
''Prejemu prvega mandata za županjo je obljubljala, da bo kot pred
nostno nalogo upoštevala dograditev za asfaltiranje ž.e pripravljenih 
cestišč; omenil bi samo dve cesti, to je Cešnjiee - Tuštanj in pa 
cesta v križate. Domnevam pa, daje takšnih cest še več. Pozivam, 

a Ha. Ljudmila Novak piše o svojih zaslugah racionalno in naj 
Preneha zavajali občane Moravske doline. Nekaj je takšnih ljudi, 
p' VcrJ'imejo, ampak vsi le nismo takšni. 

ravprisrčno se zahvaljujem vsem, ki bodo znali ta dopis pravilno 
Presoditi, če pa se kdo počuti užaljenega, naj mi prosim oprosti. 
t^P Pozdrav, 

ŽARKO RUDOLF, svetnik 

SNEMANJE POROK OBLETNIC IN VSEH SVEČANOSTI, 
KI SE JIH RADI SPOMINJATE. 

MONTAŽA IN PRESNEMAVANJE VAŠIH VIDEO POSNETKOV. 

VIDEO S T O R I T V I 
GABROV I 

Milena Gabrovecs.p. 
Dole pri Krašcah 32 
1251 Moravče 

Tel 01/723 13 79 
GSM: 031 345 412 

Novo! Presnemavanje na DVD 

SREČNO 2005 
Mali oglasi 

Prodam CDpredvajalnik Technics SL-PG440, daljinsko uprav
ljanje, brezhiben. CENA: 9.500 SIT. Tel.: 723-11-11, MARKO 

Odkupujemo hlodovino iglavcev in prodajamo žagan les. 
Žaga Krošnja, Tel.: 041-939-327, 01-72-31-213 

Čeprav bolezen le je uklonila, 
čeprav v bolni.inico, tlom W na/iotila. 
prav vsak trenutek bili smo s teboj 
prav vsak trenutek ostajaš ti I menoj. 

ZAHVALA 

ANTONIJA P E T E R K A 
Žitriikova mama iz Prikrnice 

Ob boleči smrti naSe drage žene, mame, babice in prababice se iskreno 
zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem za 

izraze sožalja in pomoč, darovano cvetje in sveče, darove za cerkev sv. 
Mohorja in sv.maSe. Hvala vsem, ki ste jo pospremili na zadnjo pot. Še 
posebna zahvalo pa izrekamo bolnišničnemu župniku Miru Slibarju, 

osebju Doma upokojencev Tabor iz Ljubljane, župniku Viktorju Primo
žiču, pevcem iz Kranja in trobentaču Juretu Močilnikarju. 

mož Anton in domači 

S •.miljo ilinrk III' izgine. 
/,• boleč* ¡iirsi'li H mi'il spomine. 
Ti v spominih mitih boš Uvela. 
I hvaleiniistjo zu vso dobroto, 
ki z/i nas si jo imela. 

ZAHVALA 

V 75. letu starosti seje preselila v večni dom, kjer je naSla svoj mir 

A N G E L A C E R A R 
Bvantačeva Jelka iz Krašc. 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
vaščanom, prijateljem in znancem za izrečeno sožalje, 
darovano cvetje, sveče, sv. maSe in za denarni dar 
cerkvi sv. Andreja. Zahvala tudi družini Erminio iz 
Gore pri Pečah za denarno pomoč. Posebna zahvala tudi osebju Doma 
starcjSih občanov Domžale. Hvala tudi gospodu župniku Viktorju za 

opravljen pogrebni obred in pevskemu zboru Limbar. 

Vsem, ki ste kakorkoli pomagali, iskrena hvala. 

Lojze, Sabina in Karmen 



FLAMINÜ d.0.0. 

Vrhpolje 43, Moravče 
Tel.: 01/723-13-38 
GSM: 041/686-509 

VULKANIZERSTVO 
prodaja, premontaža, centriranje in hranjenje gum 

SREČNO IN VARNO VOŽNJO! 
Delavni čas: od ponedeljka do petka 7.00 - 19.00 

sobota 7.00-13.00 

Na zalogi imamo še nekaj zimskih pnevmatik po 
ugodnih cenah. 

OBIŠČITE NAS IN SE PREPRIČAJTE SAMI! 

email: info@avtoservis-planinc.com 
http: www.avtoservis-planinc.com 

R I R C 
Matej Pire s.p. 
gsm 041 647-602 
Stegne 11 
1251 Moravče 
www.slikopleskarstvo-pirc.com 

• prekrivanje streh, 
• kleparska dela, 
• montaža strešnih oken 

> Robi |ančar s.p. 
Vrhpolje 5,1251 Moravče 

S r e č n o 2005 gsm. 041 352 057 

Čeprav mlaj ne stoji, 
sreče in zdravja 
Vama soseska želi! 

PA BREZ ZAMERE 
Še včeraj ga je ven podil, 
Danes kot REX mu je sledil. 

Županja - bivša javka in se pritožuje, 
ko kampanjo in kandidate ocenjuje. 
Kar povprek meče jih na »vago«, 
-sedaj prepozno je, da dela zgago. 

Vsak izbral si svoje vrsto je kampanje, 
nek navedel je celo, da možje od županje! 

Namesto, da krivice nam razglaša, 
naj pošteno raje sebe vpraša; 
zakaj v Bruselj smo jo izvolili? 

• 
o leto. n 

ter zdravo, srečno 
in uspešno Novo leto 

www.banka-domzale.si ® banka domžale 
Banka za vas 

mailto:info@avtoservis-planinc.com
http://www.avtoservis-planinc.com
http://www.slikopleskarstvo-pirc.com
http://www.banka-domzale.si

